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8 صفحه    5000 تومان

   رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی هرمزگان در گفت وگو با دریا  وعده داد 

ثبت نام از متقاضیان 
گواهینامه پایه یک؛  ماه آینده

امام جمعه هرمز:

اداره میراث فرهنگی، گردشگری 
هرمز را سروسامان دهد

6

صفحه 8 را بخوانید

8 گزارش 
چرا باید از فلسطین دفاع کرد!؟

بررسی تحولات جهانی 
در حمایت از مردم 

مظلوم فلسطین

هزینه های مسکن
 کمر مردم را 
خم کرده است

8

مدیر کل امور مالیاتی هرمزگان اعلام کرد

 پایان آبان ماه آخرین 
فرصت ارسال صورت 
معاملات فصل تابستان 

1

شناسه آگهی: 
1594165

یکی از مشکلاتی که مردم هرمزگان با آن روبه رو هستند 
نبود آموزشگاه هایی برای آموزش و اخذ گواهینامه پایه یک است  

با پیگیری های صورت گرفته مجوز چهار آموزشگاه گواهینامه پایه یک در هرمزگان از مرکز اخذ شده است
صفحه 8 را بخوانید

2 سرمقاله 

ایران خودرو! 
چرا اینقدر زود؟ علی 

زارعی

پارک شهر نیازمند وسایل بازی

مرکز شبانه روزی نگهداری  
معلولین ذهنی  حبیب ابن مظاهر  

چشم انتظار شماست
شماره کارت : 6037691990167389

خیابان آیت الله غفاری- بیمارستان شریعتی -پشت شرکت  
آب و فاضلاب استان  ضلع غربی بهزیستی بندرعباس    

تلفن: 09177975302

  گروه خبر // مدیر کل امور مالیاتی هرمزگان گفت: 
مودیان مالیاتی تا پایان آبان ماه سال جاری فرصت 
دارند نســبت به ارســال صورت معاملات فصلی 

بصورت الکترونیک اقدام نمایند. 
  به گزارش خبرنگار دریا؛ مدیر کل امور مالیاتی هرمزگان 
گفت:مودیان مالیاتی تا پایان آبان ماه سال جاری فرصت 
دارند نسبت به ارسال صورت معاملات فصلی بصورت 
الکترونیک اقدام نمایند.  جعفر احسانی مهر مدیر کل امور 
مالیاتی هرمزگان با بیان اینکه مطابق قانون، مهلت ارسال 

معاملات فصل دوره سوم )تابستان( 15 آبان ماه به اتمام 
می رسد، اظهار داشت: با توجه به اختلال به وجود آمده 
در سیستم سامانه ای این سازمان و بمنظور تکریم مودیان 
و عدم تضییع حقوق آنان، تا پایان آبان ماه سال جاری 
 مهلت داده شــد تا صورت معاملات فصلی این دوره را 
ارسال نمایند. گفتنی است؛ مودیان مالیاتی جهت ارسال 
صــورت معاملات فصلی خود مــی توانند به دو روش 
  ttms.tax.gov.ir وآفلاین my.tax.gov.ir آنلاین

نسبت به انجام تکالیف قانونی خود اقدام نمایند.

مدیر کل امور مالیاتی هرمزگان اعلام کرد

 پایان آبان ماه آخرین فرصت ارسال صورت معاملات فصل تابستان 
  گروه خبر // نماینده ولی فقیه در هرمزگان و 
امام جمعه بندرعباس گفت: سیاست های جدید 
ابلاغــی رهبر معظم انقــلاب در حوزه اقتصاد 
دریا محور، روزنه امیدی برای کشورمان بویژه 
ساحل نشینان و توسعه فرهنگ ساحل نشینی 

ایجاد کرده است. 
  گروه خبر //  حجت الاســلام والمســلمین محمد 
عبــادی زاده در دیدار فرمانده انتظامی شهرســتان 
بندرعباس و روســای کلانتری هــای زیرمجموعه، 
بندرعباس را چشم، استان هرمزگان دانست و اظهار 
کرد: به هر میزان که در شــهر بندرعباس بتوانیم در 
شاخص ها وحوزه های مختلف موفق باشیم، به همان 
میزان سایر شهرستان های هرمزگان نیز تحت تاثیر 
قرار خواهند گرفت به همیــن جهت بندرعباس از 

اهمیت ویژه ای برای نظام برخوردار است. 
  وی، تامین امنیت داخلی را زمینه ساز تامین امنیت 
خارجی دانست و عنوان کرد: پاک سازی نقاط حادثه 
و جرم خیز بندرعباس در دستور کار نیروی انتظامی 
هرمزگان باشــد و نباید متخلفیــن در این مکان ها 

احساس امنیت کنند. 
   نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان ضمن قدردانی 
از تلاش های مجموعه انتظامی هرمزگان برای مقابله 
با قاچاق ســوخت، تصریح کرد: آن زمان که هنوز 
مجموعه های مختلف پــای کار نیامده بودند نیروی 
انتظامــی با تمام توان وارد میــدان مبارزه با قاچاق 
سوخت شــده بود که برای موفقیت کامل استان در 
این زمینه نیازمند حضور و حمایت  همه جانبه از سوی 

دستگاه های مختلف هستیم . 
   حجت الاسلام والمســلمین عبادی زاده با ذکر این 
نکته که چالش قاچاق بخش اعظمی از دل مشغولی ها 
و سرمایه نیروهای انتظامی را مصرف می کرد، افزود: 
امروزه با تلاش های صورت گرفته شــاهد افزایش 

رضایتمندی مردم در ایــن زمینه و کاهش صفوف 
جایگاه های سوخت هســتیم.  وی با اشاره به لزوم 
جلوگیری از بروز و گســترش سرقت های خرد در 
بندرعباس، بیان کرد: بخش اعظمی از ســرقت های 
خرد بندرعباس توســط معتادین انجام می شود و به 
واسطه هوای شهر بندرعباس در فصل زمستان شاهد 
حضور پررنگ معتادین متجاهر در این شهر خواهیم 
بود و ممکن است اقدام به انجام سرقت های خرد کنند 

که باید برای آن تدبیری اندیشیده شود. 
   نماینده ولی فقیه با اشــاره به اهمیت اطلاع رسانی 
دقیق و به موقع، گفــت: تلاش ها و زحمات نیروی 
انتظامی باید به اطلاع مردم رسیده شود تا مردم آگاه 
باشند که دستگاه های تامین کننده امنیت با تمام تلاش 
برای تحقق اهداف گام برمی دارند. این اطلاع رسانی از 
طریق تلویزیون و رسانه ها و حضور میدانی روسای 
کلانتری ها در محلات و مســاجد شهر بندرعباس 
می تواند انجام شود که نقش مهمی در جلب مشارکت 

عمومی مردم داشته باشد. 
   حجت الاسلام والمسلمین عبادی زاده، جزیره هرمز 
را جزیره الشهدا دانســت و  خاطرنشان کرد: جزیره 

هرمز از اهمیت ویژه ای برای نظام اسلامی برخوردار 
است و پیشنهاد می کنم سطح نمایندگی نیروی انتظامی 
در آن جزیره برای مقابله با آســیب های اجتماعی 
ارتقــاء پیدا کند. وی ضمن تاکید بر اهمیت توجه به 
خانواده های کارکنان نیروی انتظامی، بیان کرد: باید 
توجه ویژه ای به خانواده  نیروهای انتظامی شــود و 
عقیدتی سیاسی هم برنامه های ویژه  و متنوعی را برای 

خانواده ها طراحی و اجرا کند. 
  امام جمعه بندرعباس افزود: برخی از نیروهای فعال 
در استان هرمزگان نیز از خانواده خود دور هستند و 
شرایط سختی را تجربه می کنند که این افراد باید مورد 

توجه فرمانده و عقیدتی سیاسی باشند. 
  حجت الاسلام والمســلمین عبادی زاده با اشاره به 
اهمیت نقش مشاوره در پیشــگیری از وقوع جرم، 
گفت: الگو و زیرساخت های خوبی در کلانتری 11 
شهید مطهری بندرعباس ایجاد شده است که در آن 
با ارائه خدمات مشــاوره به مردم می توان بسیاری 
از چالش ها را حل کرد و یک گام مهم در راســتای 
پیشگیری از وقوع جرم محسوب می شود. امیدوارم 

این مدل در سایر کلانتری ها نیز اجرا شود.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان در دیدار با فرمانده انتظامی بندرعباس تاکید کرد 

پاک سازی نقاط جرم  خیزدربندرعباس

  گروه خبر // نیروی دریایی ســپاه، 
یک شناور حامل ۵۰ هزار لیتر سوخت 
قاچاق را در آبهای خلیج فارس توقیف 

کرد. 
  مجتبی قهرمانی رییس کل دادگستری 
هرمــزگان اظهار کرد: به دســتور مقام 
قضایی، رزمندگان ناوتیپ ۴1۲ ذوالفقار 
منطقه چهارم نیروی دریایی سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی مستقر در پارسیان پس از 

شناسایی یک فروند شناور حامل سوخت 
قاچاق در آب های خلیج فارس، نسبت 
به توقیف آن اقــدام کردند. به گفته وی، 
۴ نفر در این رابطه دســتگیر شــده اند و 
در بازرســی از این شناور 5۰ هزار لیتر 
سوخت قاچاق کشف و ضبط شده است.

   قهرمانــی اضافه کرد: مرتکبان قاچاق 
سازمان یافته ســوخت علاوه بر جریمه 
نقدی و مجازات حبــس به ضبط اموال 

ناشی از جرم نیز محکوم می شوند.
  به گزارش فارس، بر اساس قانون، در 
راســتای اجرای ماده ۲۰ قانون مبارزه 
با قاچاق کالا، شــناور دخیــل در امر 
قاچاق نیز به نفع دولت ضبط خواهد شد. 

سوخت های کشف شده از شناور مذکور 
هم طبق روال قانونی با دســتور قضایی 
تحویل شرکت پخش و توزیع فرآورده های 
 نفتی شــده و به چرخــه توزیع قانونی

 برمی گردد.

توسط نیروی دریایی سپاه صورت گرفت 

توقیف یک شناور حامل سوخت قاچاق
در آب های خلیج فارس 

  گروه خبر // رئیس پلیس مبارزه 
با مواد مخدر فرماندهی انتظامي 
استان هرمزگان از اجراي دومین 
مرحله طرح آرامش در شهر خبر 
داد و گفــت: در این طرح بیش 
از 263 کیلو انــواع مواد مخدر 
کشف و 97 نفر خرده فروش مواد 

مخدردستگیر شدند.  
 به گزارش خبرنگار دریا؛ سرهنگ 
محمد ناصر توکلي اظهار داشــت: 
مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر 

افزایش احساس  با هدف  هرمزگان 
آرامش فردي و عمومي، پاسخگویي 
به درخواست ها و مطالبات مردمي 
و ســلب تحرک از مجرمان و قانون 
گریزان، دومین مرحله اجرای طرح 
آرامش در شــهر را بــا محوریت 
دســتگیری و جمــع آوری خرده 
فروشــان مواد مخــدر  و معتادان 
متجاهر  به مدت ۴8 ســاعت و با 
انتظامی  ماموران  همکاری عملیاتی 

در سطح استان اجرا کردند. 

 وي افزود: در این طرح که با حداکثر 
توان و بهره مندي هدفمند از امکانات 
و تجهیــزات اجرا شــد؛  97 خرده 
فــروش مواد مخــدر و 55۴ معتاد 
متجاهر دســتگیر و جمع آوری  و 
۲63کیلــو و  56۲  گرم انواع مواد 
مخدر کشــف و چندین نقطه آلوده 

پاکسازی شد. 
 رئیس پلیــس مبارزه با مواد مخدر 
فرمانده انتظامي استان گفت: در این 
باند قاچــاق موادمخدر  طرح یک 

انهدام ،دودســتگاه خــودرو و یک 
دســتگاه موتور ســیکلت توقیف ، 
1۴۲6 عدد قــرص غیرمجاز و دو 
دستگاه توزین مواد مخدر کشف شد.   
 سرهنگ توکلي در خاتمه با قدرداني 
از مشارکت و همدلي مردم در اجراي 
موفق طرح هاي انتظامي خاطر نشان 
کرد: تلفــن 11۰ مرکز فوریت هاي 
پلیسي به صورت شبانه روزي آماده 
دریافت گزارش مردمي در رابطه با 

فعالیت هاي مجرمانه است. 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامي هرمزگان خبر داد 

اجرای طرح آرامش در شهر 

محمد 
زارعی

اعلام نتیجه بررسی 
صلاحیت داوطلبین 
نمایندگی مجلس 

در هرمزگان 
2



پشت پرده سیاست 

 

خبر

در راستای بیست و پنجمین 
جشنواره بین المللی قصه گویی برگزار شد 

جشن قصه گویی مرحله کتابخانه ای 
مرکز شماره یک بندرعباس

 گروه خبر // کانون پرورش فکری مرکز شماره یک 
بندرعباس مرحله کتابخانه ای بیســت و پنجمین 

جشنواره بین المللی قصه گویی را برگزار کرد. 
  به گزارش خبرنگار دریا، ســمیه اسلامی مربی مسئول 
مرکز شماره یک بندرعباس گفت: این مرکزدرتاریخ 15 
آبان ماه مرحله کتابخانه ای بیســت و پنجمین جشنواره 
بین المللی قصه گویی را با حضــور 7۰نفر از مخاطبین 
برگزار نمود. وی افزود: این برنامه در فرهنگسرای انقلاب 
شــهر بندرعباس با هدف زنده نگاه داشتن آداب و رسوم 
کهــن و انتقال مفاهیم تربیتی و اخلاقی و تقویت فرهنگ 
مطالعه برگزار شد، قصه گویان نوجوان و بزرگسال با بیان 
قصه های زیبا و شــنیدنی کودکان را به سرزمین قصه ها 
بردند. اسلامی تشریح کرد: 1۲ قصه گو به رقابت پرداختند 
که در بین قصه گویان سه نفر در بخش زنان و مردان و سه 
نفر در بخش نوجوان و یک نفر شایســته تقدیر انتخاب 
شدند. گفتنی است: پس از رقابت قصه گویان در مرحله 
کتابخانه ای قصه گویان برتر به مرحله اســتانی بیست و 
پنجمین جشنواره بین المللی قصه گویی که در پایان آبان 

ماه برگزار خواهد شد باهم رقابت خواهند کرد.

خبری
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توسعه  ایستگاه های زلزله نگاری
 با هدف تقویت زیرساخت های هوشمند  

  گروه خبر // مدیرکل بحران اســتانداری هرمزگان گفت: 
باتوجــه به زلزله هــای اخیر در هرمــزگان، مدیریت بحران 
اســتانداری هرمزگان با هماهنگی ســازمان مدیریت بحران 
 کشــور تیم تخصصی زلزلــه نگاری به هرمزگان اعزام شــد.
 به گزارش خبرنگار دریا،  مهرداد حسن زاده با اشاره به تقویت 
زیرســاخت های هوشمند زلزله نگاری در استان هرمزگان بیان 
کرد: در راســتای توسعه ایســتگاه های زلزله نگاری با هدف 
تقویت زیرساخت های هوشــمند، مدیریت بحران استانداری 
هرمزگان با هماهنگی سازمان مدیریت بحران کشور با توجه به 
وقوع زلزله های پیاپی در استان، یک تیم  تخصصی از مؤسسه 
ژئوفیزیک دانشگاه تهران از تاریخ 16 آبان به هرمزگان اعزام 
کرد تاضمن بررسی میدانی  علاوه بر بهبود وضعیت ایستگاه های 
زلزله نگاری موجود در اســتان، نســبت به مکان یابی جدید 
جهت ساخت و  ایجاد ایســتگاه های زلزله نگاری جدید در 
مناطق اســتان اقدام نمایند.حسن زاده به بازدید تیم تخصصی 
زلزله نگاری از شهرســتان های هرمزگان اشاره کرد و اذعان 
داشــت : با هماهنگی مدیریت بحران استانداری هرمزگان، تیم 
تخصصی زلزله نگاری از شهرســتان های میناب، بندرعباس، 
حاجی آباد و جزایر قشم و کیش بازدید بعمل آوردند. مدیرکل 
بحران استانداری در همین راستا بیان کرد: بر اساس این بازدید 
میدانی و هماهنگی های انجام شده، مقرر شد تا ضمن تقویت 
زیر ساخت های مانیتورینگ هوشــمند زلزله نگاری در اداره 
کل مدیریت بحران با حمایت اســتان و ســازمان های مناطق 
آزاد کیش و قشــم، نســبت به راه اندازی ســه ایستگاه لرزه 
نگاری جدید در جزایر کیش، قشــم شهرســتان های حاجی 
آباد، توسط مؤسســه ژئوفیزیک دانشگاه تهران اقدام کنند.این 
مقام مسئول به ایستگاه های زلزله نگاری در استان اشاره کرد و 
تصریح کرد: با راه اندازی این ایستگاه های زلزله نگاری جدید 
در اســتان تعداد این ایســتگاه ها به دو برابر افزایش می یابد.
حسن زاده ادامه داد: ایستگاه های زلزله نگاری فعال کنونی در 
جاسک،گنو، قلعه قاضی به مراکز محلی و ملی لزره نگاری در 
کشوری، مؤسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران متصل خواهند شد  
و بصورت برخط ضمن رصد فعالیت گســل های استان، جهت 
اطلاع رسانی به موقع و مناسب تر زمین لرزه های پیش آمده در 
استان، پیش آگاهی از طریق ثبت خودلرزه برای ایجادآمادگی 
بیشتر دستگاه های اجرایی و آحاد مردم، برای توسعه شهری و 
روستایی و ایجاد زیرساخت های مهم و سایر فعالیت های علمی 
و پژوهشی مرتبط، این تجهیزات مورد استفاده قرار گیرد. وی در 
پایان عنوان کرد : اکنون مؤسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران دارای 
13۰ ایستگاه های لرزه نگاری در سطح کشور بوده و بر اساس 
قانون برنامه ششم توسعه مقرر شد  این ایستگاه ها به تدریج به 
۴۰۰ دستگاه در ســطح مناطق پر خطر کشور افزایش یابد و 
هزینه ی راه اندازی یک ایستگاه  لرزه نگاری حدود سه میلیارد 

تومان برآورد شده است.

  گروه خبر // استاندار هرمزگان بر فعال سازی معادن اکتشاف 
شده توسط ســازمان زمین شناســی تاکید کرد و گفت: با 
محوریت ایمیدرو می توان ظرفیت های معدنی جدید استان 

را  فعال کرد. 
  بــه گزارش خبرنــگار دریا؛ در دیدار با محمــد رضا موثق نیا 
مدیرعامل سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران 
) ایمیدرو( با اشــاره به چشــم انداز صنعت فولاد در هرمزگان، 
اظهارداشت: یکی از موضوعاتی که برای ما در استان حائز اهمیت 
است پایداری تولید است. وی با اشاره به چالش های موجود در 
تامین انرژی صنایع، تاکید کرد: امــکان جایگزینی گاز طبیعی با 
هیدروژن مازاد برخی واحدها، یکی از مسائل مورد تاکید در استان 

هرمزگان است که همکاری سازمان ایمیدرو را می طلبد. 
  نماینده عالی دولت با اشــاره به طرح های توسعه ای منطقه ویژه 
صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس و منطقه ویژه صنایع انرژی بر 
پارسیان، عنوان کرد: تسریع در انجام پروژه های زیرساختی جهت 

ترغیب بیشتر سرمایه گذاران از دیگر مسائل مورد انتظار است. 
  دوســتی، با اشاره به انتظار رهبر معظم انقلاب برای تحقق رشد 

تولید، اضافه کرد: زنجیره تولید فولاد و آلومینیوم استان، پتانسیل 
افزایش تولید را دارد و لازم اســت سازمان ایمیدرو نیز در کنار 
برنامه اســتان، برنامه ای برای تنوع بخشی به تولیدات فولادی و 
آلومینیومی در استان داشته باشد تا بتوان بدینوسیله نهاده های اصلی 
ســاخت صنایع دریایی و به ویژه کشتی سازی را در درون استان 

تامین نمود. 
  وی همچنین بر فعال ســازی معادن اکتشاف شده توسط سازمان 
زمین شناســی تاکید کرد و گفت: با محوریــت ایمیدرو می توان 
ظرفیت های معدنی جدید استان را نیز فعال کرد و تولید و فرآوری 

محصولات را در دستور کار قرار داد.

خبر

 

سرمقاله

ایران خودرو! چرا اینقدر زود؟
  شرکت ایران خودرو چند روز پیش به ثبت نام کنندگان 
مــدل خودرویی که موعد تحویلــش را خرداد یا تیر 
1۴۰3 اعلام شده اســت، پیام ارسال نموده که جهت 
واریز و انتخاب نمایندگی وجه اقدام نمایند. این موضوع 
یعنی اینکه ثبت نام کننــدگان این مدل خودرو هفت، 
هشت ماه قبل از تحویل خودرو )اگر که تاخیر دیگری 
نداشته باشد( بایســتی وجه را واریز کنند که این زمان 
بنظر می رســد خیلی زود است واینکه چرا اینقدر زود 
می خواهند هزینــه را از ثبت نام کنندگان اخذ نمایند، 
جای سوال دارد و تاکنون دلیل آن اعلام نشده است. تا 
پیش از این در مدت کمی مانده به موعد تحویل خودرو، 
اعلام می شد وجه واریز شــود والان این زمان بسیار 
زودتر اعلام شده است. از طرفی دیگر در ماه های اخیر 
خودرو در موعد مقرر به متقاضیان تحویل داده نشــد 
که دستگاه های نظارتی به این موضوع ورود کردند تا 
مشکل را برطرف نمایند. مردم انتظار دارند شرکت های 
خودروسازی به تعهدات شان بطور دقیق عمل کنند و در 
حوزه های مختلف شــفاف سازی کنند. موضوع دیگر 
اینکه در رسانه ها اعلام شده بود در سال گذشته وسال 
جاری ۲۰۰ هزار دســتگاه خودروی وارداتی به مردم 
تحویل داده می شود که متاسفانه این مهم محقق نشد و 
این واگذاری ها بصورت قطره چکانی انجام شده تا بازار 
خودرو از چنگال مافیای خودرو خارج نشود و چون 
می دانند اگر این خودروها در موعد مقرر وارد و واگذار 
می شــد، بازار را بسیار تحت تاثیر قرار می داد و بازار 
دلالان خودرو کساد می شود و به همین دلیل هم مافیای 
خودرو با نفوذ و...  اجازه ندادند این وعده دولت محقق 
شــود. بازار خودرو با ثبت نام از متقاضیان در سامانه 
یکپارچه فروش خودرو اندکی آرام شــد و زمانی که 
بحث واردات خودروهای نو و کارکرده خارجی مطرح 
شد، بســیاری از ثبت نام کنندگان در سامانه یکپارچه 
خودرو که در واقع برای دلالی و خرید وفروش خودرو 
ثبت نام کرده بودند، انصراف دادند و یا وجوه شــان را 
واریز نکردند. آنها مطمئن بودند که با واگذاری خودرو 
از طریق سامانه یکپارچه خودرو و واردات خودروهای 
خارجی، دلالان چندان نمی توانند به سودهای بادآورده 
دســت یابند و به همین دلیل تا حد زیادی از این بازار 
عقب نشینی کردند. اما بایســتی واردات خودروهای 
کارکرده و نو با جدیت پیگیری واجرا شود و خودروهای 
داخلی نیز در موعد مقرر به متقاضیان تحویل داده شود 
و شورای رقابت حامی مردم و مصرف کنندگان خودرو 
نیز باشد و فقط حامی تولیدکننده و خودروساز نباشد. از 
طرفی دیگر ضرورت دارد دستگاه های نظارتی نسبت 
به این موضوع مداخله کنند که چرا از متقاضیان خواسته 
شده است هشت ماه قبل از واگذاری احتمالی خودروی 
ثبت نامی شان، واریز وجه را داشته باشند. انتظار می رود 
این زمان حداکثر نصف مدت زمان اعلام شده باشد که 
آن هم زیاد اســت وانتظار منطقی بــرای واریز وجه، 
یک تا دو تا حداکثر ســه ماه قبل از واگذاری خودرو 
است. از طرفی دیگر بایســتی خودرو در زمان مقرر 
به متقاضیان واگذار شــود و همچنین خودروهای نو و 
کارکرده خارجی نیز وارد و واگذار شوند تا بازار خودرو 

به ساحل آرامش برسد.
  علی زارعی

استاندار هرمزگان مطرح کرد 

   تکمیل زنجیره های ارزش فولاد و آلومینیوم با محوریت صنایع دریایی

  گروه خبر // مدیرکل سیاسی و انتخابات 
نتایج بررسی  از اعلام  استانداری  هرمزگان 
صلاحیــت داوطلبیــن نمایندگی مجلس 
شورای اسلامی در استان توسط هیات های 

اجرایی خبر داد. 
   به گزارش خبرنگار دریا، محمد جواد خجسته 
مدیرکل سیاسی و انتخابات استانداری  هرمزگان در 
تشریح این خبر اظهار داشت: در راستای اجرای 
ماده 61 قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی 
و با توجه به اتمام مهلت بررسی صلاحیت ها در 
هیات های اجرایی مراکز حــوزه انتخابیه، نتایج 
مربوط به داوطلبانــی که صلاحیت آنان احراز و 
یا تایید نشده ابلاغ شد. وی افزود: در مهلت تعیین 
شده برای نام نویســی قطعی داوطلبان نمایندگی 
مجلس شورای اســلامی، در مجموع در استان 

هرمزگان 199 نفر ثبت نام خود را نهایی کردند. 
مدیرکل سیاسی و انتخابات استانداری هرمزگان 
گفت: در حوزه انتخابیه مرکزی استان)بندرعباس( 
در مجموع 11۴ داوطلب نام نویسی کرده بودند که 
از این تعداد 6۲ نفر تایید صلاحیت، 31 نفر عدم 
احراز و ۲1 نفر نیز عدم تایید شدند. وی تصریح 
کرد: در حوزه انتخابیه شــرق استان)میناب( 39 
نفــر داوطلب نمایندگی بودند که از این تعداد 3۰ 
نفر تایید و 9 نفر نیز عدم تایید شــدند، همچنین 
در حوزه انتخابیه غرب استان)بندرلنگه( ۴6 نفر 
داوطلب بودند که 11 نفر تایید، ۲ نفر عدم احراز و 

33 نفر نیز عدم تایید شدند. 
  خجســته گفت: در مجمــوع از 199 داوطلب 
نمایندگی مجلس در اســتان هرمــزگان، 1۰3 
داوطلب تایید، 33 نفــر عدم احراز و 63 نفر نیز 

عدم تایید شــدند. وی ادامــه داد: داوطلبان در 
صورت اعتراض بــه نظر هیات اجرایی مربوطه، 
باید شکایات خود را از تاریخ ۲1لغایت۲۴ آبان 
1۴۰۲ از ساعت 8 الی 18به صورت غیر حضوری 
و صرفاً از طریق مراجعه به نشــانی الکترونیکی 
keshvar.moi.ir »قسمت میز خدمت شورای 

نگهبان - سامانه داوطلب« ثبت کنند.
  مدیرکل سیاسی و انتخابات استانداری هرمزگان 
گفت: بار دیگر تاکید می  شــود ثبت شکایات و 
اعتراضات داوطلبــان به صورت غیر حضوری 
اســت و از مراجعه حضوری بــه دفاتر نظارت 

استان ها پرهیز شود. 
  خجســته همچنین در خصوص آخرین آمار 
مرتبط با ثبت نام داوطلبان نمایندگی در مجلس 
خبرگان رهبری نیز اظهار داشــت: تاکنون 9 نفر 

برای نمایندگی از حوزه هرمزگان نام نویســی 
کرده اند کــه 8 مورد در قم و یــک نفر نیز در 

بندرعباس ثبت نام خود را انجام داده است.

اعلام نتیجه بررسی صلاحیت داوطلبین نمایندگی مجلس در هرمزگان 

  گروه خبر // هشــتمین ســالگرد تدفین 
شهدای گمنام در مسجد امام رضا )ع( پردیس 

دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان برگزارشد. 
  دکتر غلامعلی جاودان رئیس دانشــگاه علوم 

پزشکی هرمزگان در این مراسم گفت: زنده نگه 
داشتن یاد و خاطره شهدا و ترویج فرهنگ ایثار 
و شــهادت از جمله اهداف برگزاری این مراسم 
است. دکتر جاودان گفت: امنیت، آرامش و توسعه 

علمی و آموزشی کشور مدیون خون شهدا است 
و باید همیشه قدردان آن ها باشیم. قاسمی رئیس 
بسیج دانشجویی کشور نیز در این مراسم گفت: 
با توجه به مقام شامخ شهدا برنامه های فرهنگی 

و مذهبی در دانشگاه های سراسر کشور برگزار 
می شود. به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان؛ 
استان هرمزگان سه شــهید سلامت تقدیم نظام 

جمهوری اسلامی کرده است.

برگزاری یادواره شهدای گمنام در دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 

  
گلایه رئیس عدلیه از ضابطین

اژه ای:برای بازداشــت یک متهم مالــی 1۰، 15 نفر داخل خانه می ریزند، مگر 
تروریســت می خواهید بگیرید؟یک متهم 15 سال دنبال وسایلش افتاده و پس 
ندادند.مگر قرار اســت از هرآن چه که در محل کار یا منزل متهم هســت مطلع 
شــویم؟ضابطان قضایی از همان روزهای نخست تکیه محسنی اژه ای بر مسند 
دســتگاه قضا، از دغدغه های مهم او بوده است؛ به طوری که در نخستین نشست 
مطبوعاتی با اصحاب رســانه به صراحت اعلام کرد: »صدور احکام براســاس 
تشخیص قاضی باشد، نه ضابط قضایی« این اظهارنظر توسط رئیس دستگاه قضا 
بارها تکرار شــد؛ به طوری که اژه ای به طور ویژه توصیه هایی به ضابطان قضایی 
داشــت و حدود و ثغــور وظایف آن ها را به جزء بیان کــرد. البته او همچنین 
دربــاره نوع رفتار قضات با ضابطان قضایی و اختیــارات آن ها نکاتی را بیان 
کرد. یکی از نگرانی های جدی بســیاری از خانواده ها و مهم تر از آن افرادی که 
هنوز حکم آن ها تایید نشده ، نوع رفتار ضابطان قضایی و اختیارات آن هاست. 
این مسئله به قدری جدی است که رئیس قوه قضاییه از مجموعه خود خواسته 
است متهم را به مدت طولانی در اختیار ضابط نگذارید. این نگرانی منجر به تهیه 
دســتورالعمل نحوه اعمال نظارت مقامات قضایی بر ضابطان دادگستری شده و 
حتی مقرر شده است کمیسیونی برای هماهنگی بیشتر و اجرای این دستورالعمل 
تشکیل شــود. حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای، در نشست 
اعضای شورای عالی قوه قضاییه با رؤسای کل دادگستری و دادستان های مراکز 
استان ها،  15 دســتور مهم را خطاب به رؤسای کل دادگستری و دادستان های 
مراکز استان ها صادر کرد که شامل »اجرای دقیقِ دستورالعمل های ناظر بر اصل 
۲5 قانون اساســی و ممنوعیت تجسس از افراد مگر به حکم قانون«، »نظارت 
مســتمر مقامات قضایی بر زیرمجموعه خود«، »نظارت مستمر بر کار افرادی 
نظیر ضابطین، وکلا و کارشناسان که در امور دادرسی معاضدت دارند«، »اعمال 
نهایــت دقت و نظارت بر کار ضابطین بــه منظور عدم تخطی از موازین قانونی 
و شــرعی در هنگام جلب متهمان«، »پرهیز از صدور قرار بازداشت موقت در 
موارد غیرضرور«، »حُسن خلق با ارباب رجوع«، »رفتار سازنده و هدایتگرانه با 
خانواده فرد متهم یا مجرم«، »اهتمام به پیگیری اجرای احکام قطعی صادر شده«، 
»انتظام بخشی به ارائه تقاضاهای عفو«، »اهتمام نسبت به متقن بودن دلایل صدور 
تخفیف های فوق العاده در مراحل تجدیدنظر و فرجام خواهی«، »وهن آور نبودن و 
بازدارنده بودن احکام جایگزین حبس«، »مشورت کردن درخصوص پرونده های 
مهم به ویژه مواردی که دارای جنبه های سیاسی و اجتماعی و بین المللی هستند«، 
»اطلاع رســانی به مقامات و بخش های ذی صلاح پیرامون مراحل رسیدگی به 
پرونــده اتباع و افراد دوتابعیتی«، »حراســت از بیت المال« و »انضباط در امور 
و توجه به خانواده« اســت.رئیس عدلیه با اشاره به اصل ۲5 قانون اساسی ناظر 
بر »ممنوعیت بازرســی و نرساندن نامه ها، ضبط و فاش کردن مکالمات تلفنی، 
افشای مخابرات تلگرافی و تلکس، عدم مخابره و نرساندن آن ها، استراق سمع 
و هرگونه تجســس مگر به حکم قانون« افزود: رعایت اصل ۲5 قانون اساسی، 
امری بسیار با اهمیت است؛ چه بسا در این روزها از قضات ما درباره موارد ناظر 
بر این اصل درخواســت شود؛ بنابراین همه مقامات قضایی در اجرای این اصل، 
جانب احتیاط را به طور کامل رعایت کنند و دستورالعمل های ناظر بر این اصل را 
به طور ویژه مورد توجه و عنایت قرار دهند و به هیچ وجه از این دستورالعمل ها 
تخطی نکنند.محســنی اژه ای در ادامه خطاب به مقامات قضایی دستور داد که 
علاوه بر زیرمجموعه خود، بر کار افرادی نظیر ضابطین، وکلا و کارشناســان که 
در امور دادرســی معاضدت دارند نیز نظارت کافی و مســتمری را اعمال کنند.
محسنی اژه ای افزود: گاهی شنیده می شود برای جلب فردی که یک اتهام مالی

دارد تا حدود 1۰ تــا 15 نفر به واحد آپارتمانی او مراجعه می کنند! آیا واقعاً این 
امر ضرورت دارد؟ مگر تروریســت می خواهید بگیرید؟ یک متهم 15 سال دنبال 
وســایلش افتاده و پس ندادند.مگر قرار است از هرآن چه که در محل کار یا منزل 
متهم هست، مطلع شویم؟البته در موارد خاصی شاید ضرورت ایجاب کند، اما در 
همه موارد لازم نیست این مقدار نیرو برای جلب فرد اعزام شوند؛ این ها مواردی 
اســت که گاهی برای ما ضمان آور است و مقام قضایی باید بر آن ها نظارت دقیق 
داشته باشد.رئیس عدلیه ضمن اشاره به فرمان هشت ماده ای امام خمینی )ره( درباره 
حقوق مردم اظهار کرد: باید مواظبت شود که هنگام جلب فرد، وسایل غیرضرور او 
ضبط نشوند؛ بعضاً در هنگام جلب فرد، مجموعه سیستم کاری او ضبط می شود؛ آیا 
واقعاً لازم است هنگام جلب فرد، همه وسایل مرتبط با او را ضبط کرد؟ گاهی نیز 
بنا بر ضرورت از اطلاعات مندرج در وسایل الکترونیکی فرد، نسخه برداری صورت 
می گیرد، در این جا باید توجه شود که این نسخه ها کجا نگهداری می شود و چگونه 
از آن ها بهره برداری می شود؛ همچنین باید دقت شود که وسایل ضبط شده از متهم، 
به موقع به او مسترد شود.محسنی اژه ای در ادامه خطاب به مقامات قضایی دستور 
داد: در مواردی که ضرورت ایجاب نمی کند از صدور قرار بازداشت موقت اجتناب 
کنید همچنین در مواردی که ضرورت ندارد قراری را صادر نکنید که متهم از تودیع 
آن عاجز باشد و به بازداشت او منتهی شود؛ علاوه بر این ها، باید به دقت و وضوح 
برای متهم توضیح داده شود که می تواند به قرار صادره اعتراض کند؛ این گونه نباشد 
که اوراق قرار تامین تنها برای امضا در مقابل متهم قرار داده شــود. همچنین چنان 
چه برای متهمی نیز قرار بازداشت موقت صادر شد، باید تلاش شود تا پرونده او به 

سرعت تعیین تکلیف شود.
اولین گزارش ها از ردصلاحیت ها 

  شورای نگهبان: کسانی که صلاحیت آن ها احراز نشده، ۴ روز فرصت دارند تا 
اعتراض خود را ثبت کنند. فرصت بررسی صلاحیت داوطلبان انتخابات مجلس 
شورای اسلامی توسط هیئت های اجرایی  به پایان رسید و نتیجه این بررسی ها 
به اطلاع داوطلبان رسید. در این میان داوطلبانی که صلاحیت آن ها تایید نشده 
باشــد، به مدت چهار روز  فرصت دارند کــه اعتراض خود را به هیئت نظارت 
اســتانی اعلام کنند.آن ها می توانند دلایل عــدم تایید یا عدم احراز صلاحیت 
خود را از هیئت های اجرایی جویا شوند. همچنین در بیانیه اخیر وزارت کشور 
آمده است که »  اعلام اعتراض داوطلبان به نتیجه بررسی صلاحیت خود توسط 
هیئت های اجرایی به صورت غیرحضوری خواهد بود.« طبق آن چه که جدول 
زمان بندی انتخابات مجلس شــورای اســلامی 1۴۰۲ به ما می گوید  از روز 
۲5 آبان رســیدگی به صلاحیت داوطلبان توسط هیئت نظارت استان با کسب 
نظر از هیئــت مرکزی نظارت بر انتخابات آغاز می شــود. در اطلاعیه وزارت 
کشور آمده است :» به اطلاع داوطلبان محترم انتخابات دوازدهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی می رساند؛ نتایج مربوط به داوطلبانی که صلاحیت آنان احراز یا 
تایید نگردیده اســت طی روزهای 19 و ۲۰ آبان ماه ابلاغ خواهد شد.داوطلبان 
مذکور در صورت اعتراض به نظر هیئت اجرایی مربوطه می بایســت شکایات 
خود را از تاریخ1۴۰۲.8.۲1لغایت 1۴۰۲.8.۲8 از ســاعت 8 تا 18 به صورت 
 keshvar.moi.ir غیرحضوری و صرفاً از طریق مراجعه به نشانی الکترونیکی
»قسمت میز خدمت شورای نگهبان - سامانه داوطلب« ثبت نمایند.«  در همین 
خصوص برخی رسانه ها از رد صلاحیت چهره های شناخته شده همچون رجب 
رحمانی نماینده فعلی تاکستان، جلال محمودزاده نماینده مهاباد، جلیل رحیمی 
جهان آبادی عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
و نایب رئیس فراکســیون مستقلین و  غلامرضا نوری غزلجه نماینده بستان آباد
و معین الدین سعیدی نماینده چابهار خبر دادند. همچنین احمد علیرضابیگی از

رد صلاحیت خود و مسعود پزشکیان و علیرضا منادی سفیدان  نمایندگان تبریز 
خبر داد.  دراین میان برخی رسانه ها گمانه هایی را مبنی بر دلایل رد صلاحیت 
آنان مطرح کردنــد. موضوعی که واکنش  عبدا... عبدی فعال رســانه ای را به 
همراه داشت و او دراین باره نوشــت :» برخلاف برداشت های رسانه ای، احراز 
یا عدم احراز صلاحیت هایی که امروز رســماً به داوطلبان شرکت در انتخابات 
مجلس آتی اعلام شــده، قطعی نیســت و صرفاً نظر هیئت های اجرایی است و 
هیئت های نظارت و هیئت مرکزی نظارت بر انتخابات و در مرحله ای شــورای 
نگهبان را در ادامه خواهد داشــت.« شورای نگهبان نیز در اطلاعیه ای اعلام کرد 
که داوطلبان دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی که صلاحیت آن ها 
 تایید یا احراز نشده، چهار روز فرصت دارند اعتراض خود را به صورت مستدل

 ثبت کنند.
تازه های مطبوعات

جوان - فعلی که از آگاهی و عقل انسان نجوشد، نمی تواند وارد آن چرخه رشد 
انسانی شود. باید تصمیم برای عادت کردن به چیزی از روی اراده فردی باشد و 
لازمه این امر، این است که به فرد آگاهی اولیه داده  شود تا با تصمیم خود بتواند 
اراده به فعلی کند. حجاب اگر تنها یک رفتاری باشــد که بدون پشتوانه اراده به 

انسان ها تحمیل شود، باعث حرکت رو به عقب او می شود.
کیهان - شــورای محترم نگهبان! مبادا صلاحیت کسانی را که با همراهی کردن 
اقدامات و دروغ پراکنی های ضد انقلاب دستشــان به خون شهدای فتنه در سال 

گذشته آلوده شده،  برای انتخابات اسفند ماه تایید  کنید؟
جمهوری اسلامی -ســفر یک هیئت اقتصادی از طالبان به تهران و موضوع 
امتیازات مهمی که بعد از استقرار طالبان به عنوان حاکمان افغانستان به این گروه 
تروریستی داده شده، بدون آن که مسئولان توانسته باشند قطره ای از حقابه هیرمند 

را به سیستان تشنه برسانند، از عجایب روزگار است.
اعتماد-حمید رسایی و جریان شریان، شورای وحدت، جبهه پایداری، موتلفه 
اسلامی، چهره های مختلف در جبهه پیروان خط امام و رهبری و حتی علی اکبر 
رائفی پور این روزها هدف مشــترکی دارند؛ محمدباقــر قالیباف.تقریبا تمامی 
تشکل های داخلی اصولگرایان علیه قالیباف هستند و می خواهند ریاست مجلس 

بعدی و سرلیستی اصولگرایان را از او بگیرند.
دنیای اقتصاد-سیاست کنترل ترازنامه ای بانک ها دیگر سیاستی بود که در کنار 
قانون جدید چک از ســال1۴۰۰ اجرایی شد. این سیاست نیز از طرفی با تحت 
فشار قرار دادن بانک ها و به تبع آن ها کسب وکارهای تولیدی در گرفتن وام های 
مورد نیاز خود یکی از عوامل رشــد نسبت مبلغ و تعداد چک های برگشتی در 

چند ماه اخیر بوده است.
انعکاس

فردانیوز نوشــت: خبری از سوی یک اکانت توئیتری منتشر و توسط برخی 
رســانه ها بازتاب داده شد که در آن از نامزدی رئیس مجلس از حوزه انتخابیه 
طرقبــه خبر داده که صحت ندارد. محمد باقر قالیباف از حوزه انتخابیه تهران در 

این انتخابات ثبت نام کرده است.
الف خبر داد: فرشید شــکر خدایی، رئیس کمیسیون سرمایه گذاری و تامین 
مالی اتاق بازرگانی ایران گفت:هم اکنون می توان گفت که شــهروندان افغانستان 
بزرگ ترین گروه سرمایه گذار خارجی در ایران را شکل می دهند، سرمایه گذاران 
این کشــور قریب ۲ تا 3 میلیارد دلار در کشورمان سرمایه گذاری کردند، البته 
ثروتمندان افغانستان قریب 3۰ تا ۴۰ میلیارد دلار در ترکیه سرمایه گذاری کردند. 
در سال جاری نیز تسهیلات بیشتری در نظر گرفته شده تا ثروتمندان بیشتری از 

افغانستان جذب شود.



کاریکاتور

صنایع یزد ۲۵ میلیارد برای ساخت 
فضاهای آموزشی استان متقبل شدند

 علیرضا حائری زاده ســرویس اســتان ها //مدیرکل آموزش و 
پرورش استان یزد گفت: صنایع استان امسال ۲5 میلیارد ریال برای 
 ساخت و بهسازی مدارس و فضاهای آموزشی استان متقبل شدند. 
به گزارش خبرنگار دریا؛ محمدکاظم رحیمی نژاد افزود: مشارکت صنایع 
در ساخت و ساز و بهسازی فضاهای آموزشی یک ایده نو از سوی 
اداره کل آموزش و پرورش استان بود که مکررا در جلسات کشوری 
تاکید و رییس جمهور هم از این ابتکار خوب استان یاد کردند. وی 
اضافه کرد: این موضوع در هشت شهرستان استان مطرح و از صنایع 
برای مشــارکت در احداث و بازسازی مدارس دعوت و جلسه ای با 
حضور اعضای مجمع خیرین مدرســه ساز، مســئولان آموزش و 
پرورش و نوســازی مدرسه تشکیل شد که در این جلسه صاحبان 
صنایع مبلغ یاد شده را تقبل کردند. رحیمی نژاد اظهار کرد: در این زمینه 
یک هیات پنج نفره مرکب از آموزش و پرورش، اداره کل نوسازی، 
توسعه و تجهیز مدارس استان، سازمان صمت و استانداری تشکیل 
شده که مسائل مربوطه را احصا و هزینه کرد این تعهدات را دنبال کنند.
وی ضمن قدردانی از صنایع استان خاطرنشان کرد: تعهد صنایع در 
این زمینه سه ساله است که امید است که شاهد عملیاتی شدن آن در 
آینده باشیم که قطعا این امر راه گشا برای حل کمبود مشکلات فضای 
آموزش و پرورش خواهد بود. رحیمی نژاد با بیان اینکه در استان 139 
طرح خیری نیمه تمام در حوزه فضای آموزشــی وجود دارد گفت: 
فرایند بازسازی مدارس بعد از دهه 8۰ دنبال نشده است. وی افزود: 
در مجموع ۲5 تا 3۰ درصد مدارس استان فرسوده هستند که بخشی از 
این مدارس در روستاها است البته جمعیت دانش آموزی در این مناطق 
کاهش یافته است؛ حدود ۲۰ درصد مدارس شهری استان هم فرسوده 
و نیاز به مقاوم سازی دارند.وی اضافه کرد: عمده موضوع ما در ارتباط 
با فضاهای آموزشــی، مدارس فرسوده نیست بلکه اکنون دغدغه ما 
بخاطر جابجایی جمعیت، مشکل نداشتن فضای آموزشی در مناطق 
شهری است و علاوه بر این در برخی از شهرستانهای استان به دلیل 
جریان مهاجرتی قوی که ناشی از توسعه سریع صنایع بوده با افزایش 
تقاضا برای آموزش مواجه هستیم.وی با بیان اینکه خالی بودن فضاها 
آموزشی در مدارس روستایی به علت نبود جمعیت دانش آموزی از 
دیگر موضوعات اســت ادامه داد: در برخی از شهرستانها در فاصله 
حدود تقربیا یک دهه جمعیت دانش آموزی نزدیک به ۲ برابر افزایش 
یافته است و عملا هر چه سرعت مدرسه سازی بالا برود قطعا جوابگو 
نیست. وی تصریح کرد: در این شرایط باید از امکانات و منابع صنایع 
استفاده کرد و این حرکت موثر خواهد بود البته برای تامین زمین اقدام 
کردیم که در این زمینه اداره کل راه شهرسازی قول مساعدت داده است 
و پس از جذب کمک های صنایع، ساخت، تعمیر و بازسازی فضای 

آموزشی آغاز می شود. 
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سال بیست و دوم شماره 4305   آرزو توکلی سرویس اســتان ها // استاندار 
کرمان گفت: ســاماندهی دانشــگاه ها بنا به 
اقتضائات مناسب اســت، اما حذف آنها اقدام 

صحیحی نیست. 
  به گزارش خبرنــگار دریا؛ محمدمهدی فداکار در 
دیدار رئیس دانشگاه پیام نور کشور، دانشگاه پیام نور 
را ظرفیت منحصر به فردی در حوزه آموزشی کشور 
دانســت و اظهار کرد: این دانشــگاه بنا به ضرورت 
مناطق در اقصی نقاط کشــور توسعه پیدا کرده است 

و با ایجاد ظرفیت بــرای گروه های مختلف، عدالت 
آموزشی ایجاد کرده است.وی با بیان این مطلب که 
ساماندهی دانشگاه ها بنا به اقتضائات مناسب است، اما 
حذف آنها اقدام صحیحی نیست، عنوان کرد: دانشگاه 
پیام نور، ظرفیت آموزشی را برای گروه های مختلف 
فراهم کرده و عدالت آموزشی به وجود آورده است.
فداکار با اشــاره به نسبت پایین هزینه های دانشگاه 
پیام نور به دیگر دانشــگاه ها اظهار کرد: دانشجویان 
موفقی نیز از این واحدهای دانشگاهی فارغ التحصیل 

می شوند. وی تاکید کرد: دانشگاه پیام نور برای جنوب 
استان ضروری است و حتما باید حفظ شود.

رشد ۱۰ درصدی پذیرش دانشگاه پیام نور
  ابراهیم تقی زاده رئیس دانشگاه پیام نور کشور در این 
دیدار گفت: سازمان سنجش امسال حدود 15۰ هزار 
نفر را به دانشگاه پیام نور معرفی کرده که 81 هزار نفر 

تاکنون ثبت نام و انتخاب واحد کردند.
  وی از رشد 1۰ درصدی پذیرش دانشجو در دانشگاه 
پیام نــور خبر داد و افزود: 3۰ درصد قبول شــدگان 

آزمون استخدامی معلمان از دانشگاه پیام نور کشور 
اســت. تقی زاده گفت: در راستای چابک سازی نیز، 
13۰ واحد و مرکز دانشگاهی پیام نور در سطح کشور 

آمادگی برای تجمیع را اعلام کرده ایم.
  رئیس دانشــگاه پیام نور کشور با بیان اینکه امسال 
۲۰۰ نفــر از اعضای هیئت علمی دانشــگاه مامور 
هستند، عنوان کرد: در تلاش هستیم که اتکای دانشگاه 
به بودجه های دولتی کم شود که این برنامه ریزی انجام 

شده و به یکی دو سال زمان نیاز داریم.

استاندار کرمان:

دانشگاه ها براساس اقتضائات ساماندهی شوند، حذف غیرمنطقی است

عکس روز

اصغر بشارتیجشنواره قشم بوم روستای شیب دراز

  حسن سیلاوی سرویس استان ها // 
معاون بهبود تولیدات دامی ســازمان 
جهاد کشاورزی خوزستان گفت: سالانه 
حدود ۱۵۰ تن شــیر شتر و حدود 2۰۸ 
تن گوشت شــتر در خوزستان تولید 

می شود. 
  به گــزارش خبرنگار دریــا؛ عبدالامیر 
نیرومنــد، در خصوص پرورش شــتر در 
اســتان خوزســتان اظهار کرد: بر اساس 
استان خوزستان  انجام شده  برآورد  آخرین 
دارای حدود 7۰۰۰ نفر شــتر است که در 
1۴ شهرستان پراکنش دارند. وی افزود: در 
این زمینه می توان به شهرستان های هویزه، 
شوش، دشت آزادگان، حمیدیه، هندیجان و 
بهبهان به عنوان عمده ترین مناطق پرورش 

شتر اشاره کرد. 
معاون بهبود تولیدات دامی ســازمان جهاد 
کشاورزی خوزســتان گفت: شترداران از 
گذشته تاکنون به همراه سایر دام های خود 
به فعالیت شــترداری اقدام و نسل در نسل 
این حرفه را حفظ و نگهــداری کرده اند و 

امیدواریم این مساله تداوم داشته باشد.
نیرومند عنوان کرد: با توجه به شرایط خاص 
فیزیولوژیکی بدن شــتر و مقاومت بالای 
آن در شــرایط گرما و کویری، بیشتر آن ها 
در مناطق بیابانی اســتان زندگی و فعالیت 
می کنند و این موضوع می توان فرصت بسیار 
خوبی باشــد که باید از آن بهره مند شویم و 

پرورش شتر در استان را توسعه دهیم.
وی با بیان اینکه بــا توجه به ویژگی های 
منحصر به فرد تولیــدات این دام، تقاضای 

مردم جهت استفاده از شیر و گوشت شتر در 
حال گسترش و افزایش است، افزود: سالانه 
حدود 15۰ تن شیر شتر و حدود ۲۰8 تن 

گوشت شتر در خوزستان تولید می شود.
 معــاون بهبود تولیــدات دامی ســازمان 
جهاد کشــاورزی خوزستان گفت: سازمان 
جهاد کشاورزی خوزستان جهت توسعه و 
حمایت از پرورش شــتر اقدامات مختلف 
و متنوعــی را دنبــال کرده اســت که از 
مهمترین آنها می توان به تشــکیل تعاونی 
شترداران اســتان برای اولین بار در تاریخ 
اســتان با هدف ارائه بهتر خدمات به این 
 بخش و توزیع ســبوس به صورت مستمر

 اشاره کرد.
نیرومند ادامه داد: احداث مرکز جمع آوری 
شــیر که با پیگیری انجام شده و در صورت 
تخصیص اعتبارات مربوطه، عملیات اجرایی 
آن در دو منطقه از استان آغاز خواهد شد از 
دیگر اقدامات در بحث حمایت از شترداران 
است که این امر نقش مهمی در ایجاد انگیزه 

بیشتر تولید در این بخش را ایفا می کند.
  وی افزود: همچنین جذب ســرمایه گذار 
به منظور احداث واحدهای بزرگ صنعتی 
پرورش شــتر نیز در دستور کار بوده و در 
کمیته سرمایه گذاری بخش دامپروری استان 
از اولویت خاصی برخوردار است. نیرومند 
خاطرنشان کرد: در کنار این موارد به لحاظ 
طبیعت تغذیه ای شتر، این سازمان در حال 
پیگیری جهت کشــت گیاهان مرتعی ویژه 
تغذیه شتر در شهرستان های شوش و دشت 

آزادگان است.

معاون سازمان جهاد کشاورزی خوزستان خبر داد

وجود ۷۰۰۰ شتر در خوزستان

طرح : معصومه زارعی

  علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //رئیس 
اتحادیه طلا و جواهر کشور، فروش طلای دست 
دوم و کم عیــار و همچنین فروش مجازی آن را 
از چالش هــای صنعت طلا و جواهر عنوان کرد و 
گفت: برای اینکه بر این مسائل غلبه کنیم باید 

به فن آوری و علم روز در این صنعت بپردازیم. 
  به گزارش خبرنگار دریا "محمد کشــتی آرای" در 
همایش ملی طلا و جواهر در میبد یزد افزود: افزایش 
مصرف طلا و جواهر راهکار افزایش تولید خواهد بود 
و همکاری صنعت طــلا و جواهر و مد و لباس فصل 

تازه ای در توسعه این ۲ صنعت ایجاد خواهد کرد. 
  وی اظهــار کرد: تبادل اطلاعات و به روز شــدن از 
مزیت های برگزاری همایش های تخصصی است و ما 
برای اینکه در عرصه طلا و جواهر عقب افتادگی های 
قبلی را جبران کنیم و با دنیا بــه رقابت بپردازیم باید 
همایش های تخصصی را تداوم دهیم.کشتی آرای با تاکید 
بر استفاده از تکنولوژی جدید در صنعت طلا و جواهر، 
گفت: تکنولــوژی جدید که وارد عرصه صنعت طلا و 
جواهر شده برای پیشبرد این صنعت کارساز خواهد بود.
وی راهکار افزایش تولید را افزایش مصرف دانست و 
گفت: رسانه تخصصی، مجلات، استفاده از تکنولوژی و 
برگزاری همایش های تخصصی می توانند به عنوان عامل 

توسعه در تولید مطرح شــوند.این فعال عرصه طلا با 
اذعان به اینکه تولید طلای ایران در چند سال اخیر افت 
داشــته، اظهار کرد: یکی از دلایل این افت را می توانیم 

عرضه طلای دست دوم بدانیم.
  کارشــناس و متخصص ارشد طلا و جواهر کشور از 
ایجاد صندوق طلا در بورس کالا خبر داد و تصریح کرد: 
مــردم می توانند به جای جابجایی فیزیکی طلا، اوراق 
طلا را در شبکه بورسی بدون محاسبه مالیات خرید و 
فروش کنند و این یکی از تازه ترین خبرهای صنعت طلا 
و جواهر کشور است.کشتی آرای عرضه طلا و جواهر را 
در جشنواره ها و نمایشگاه های ملی مد و لباس پیشنهاد 
کرد و گفت: یکی از راهکارهایی که به افزایش تولید طلا 
می انجامد حضور صنعت طلا و جواهر در کنار صنعت 
مد و لباس است که فصل تازه ای در توسعه خواهد بود.

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
یزد هم اظهار کرد: یزد قابلیــت ثبت جهانی در تولید 
زیورآلات سنتی را دارد و در حال پیگیری ثبت نام یزد 
با این عنوان هستیم.  سید محمد رستگاری افزود: سومین 
دوره همایش تخصصی طلا و جواهر کشور در شهر ملی 
زیورآلات سنتی ایران توسط بخش خصوصی صنف طلا 
و جواهر و به همت یک جوان خلاق و خوش فکر یزدی 
برگزار شد.وی با بیان سابقه و دیرینه طلا در یزد، تصریح 

کرد: یزد قدمت دیرینــه ای ای در طلای خالص دارد و 
نام یزد یک برند در حوزه طلا و جواهر است بر همین 
اساس با پیگیری اتحادیه طلا و جواهر، یزد به عنوان شهر 

ملی زیورآلات سنتی ایران به ثبت رسید.
  وی در ادامه به تنوع در صنعت طلای یزد اشاره کرد 
و اظهارداشت: که هر کدام از تولیدات طلا و جواهر یزد 
توانمندی ثبت ملی و جهانی را دارند و هم اکنون بیش 

از 6۰ اثر از صنایع دستی طلای یزد ثبت ملی است .
  رســتگاری با اظهار اینکه تکنولوژی و آموزش های 
تخصصی در صنف طلا تحول آفرین خواهد بود، گفت: 
برگزاری این همایش تخصصی در استان یزد را به فال 
نیک می گیریم.وی عنوان  کرد: صنایع دســتی فاخر و 
ارزشــمندی با محوریت طلا و جواهر در یزد ساخته 
می شود که می تواند با بکارگیری صنعت بسته بندی، 

هم افزایی را در صنوف تقویت کند.
  ایــن همایش با حضور 8۰۰ نفر از فعالان حوزه طلا 
و جواهرات برپا شد و علاوه بر مهمانان از استان های 
مختلف، کشورهای اتریش، امارات متحده عربی، ایتالیا 
و دبی نیز در آن حضور داشــتند.هدف از برگزاری این 
همایش یک روزه ارتقای تجربیات فعالان هنرصنعت 
طلا و جواهر و احیای جایگاه یزد به عنوان شهر ملی 

زیورآلات اعلام شد.

رئیس اتحادیه طلا و جواهر:

فروش طلای دست دوم و کم عیار از چالش های پیش روی این صنعت است

   ســید ابوالحسن جعفری سرویس 
امنیتی  سیاسی،  //معاون  ها  استان 
و اجتماعی اســتاندار بوشهر گفت: 
با توجه به سیاســت هــای دولت 
در عرصــه فرهنگی، این اســتان 
با اجــرای برنامه هــای مختلف در 
 این بخش، از پیشــگامان کشــور 

به شمار می رود. 
  بــه گزارش خبرنــگار روزنامه منطقه 
جنوب کشــور دریا، "اکبر پورات" در 
بوشهر  استان  اجتماعی  شورای  نشست 
اظهار کرد: استمرار برنامه های فرهنگی 
و اجتماعی در ســطح استان با استفاده 

از نیروهای تخصصی و کاردان در حال 
انجام است که شاهد نتایج مثبتی در این 
زمینه هســتیم. وی افزود: بخش مهمی 
از این برنامه هــا که با حمایت دولت در 
اســتان در حال برگزاری است از طریق 
 مــردم و به شــکل خودجــوش انجام 

می شود.
  معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
استانداری بوشــهر تصریح کرد: یکی از 
این برنامه ها، ازدواج آسان و فرزندآوری 
اســت که طی ۲ سال گذشــته اقدامات 

ارزشمندی در استان انجام شده است.
پــورات ادامه داد: همچنین در خصوص 

پیشــگیری از بیماری هــای خاص و 
کنترل بیماری ایدز در استان آموزش و 
اطلاع رسانی لازم توسط صدا و سیما و 
رســانه ها انجام می گیرد و سازمان های 
مرتبط نیز با دانشــگاه علوم پزشــکی 

همکاری می کنند.
  وی بــر ارتقــا کیفیــت آرد و نان در 
نانوایی ها و بازدید مستمر از کارخانه های 
آرد در بحث کیفی ســازی تاکید کرد و 
افزود: در همین راستا بازدید از سیلوهای 
گندم در استان منظم انجام شده و دانشگاه 
علوم پزشکی، صمت، جهاد کشاورزی و 
غله باید نسبت به کیفی سازی نان مصرفی 

اقدامات لازم انجام دهند و نظرات جامعه 
و متخصصین این حوزه در جهت ارتقاء 

کیفیت آرد و نان گرفته شود.
  معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
اســتاندار بوشــهر با اشــاره به پدیده 
اساسی  از معضلات  که  حاشیه نشــینی 
اســت بیان کــرد: باید در ایــن زمینه 
متناسب با شــرایط هر منطقه برای رفع 
این معضل اقدامات اساسی انجام گیرد.

وی ادامه داد: نیاز اســت با راهکارهای 
اساســی معضلات اجتماعــی از جمله 
 حاشیه نشینی، طلاق و اعتیاد را در جامعه 

کاهش دهیم.

معاون استاندار بوشهر: 

بوشهر پیشگام در اجرای برنامه های فرهنگی است

  علیرضا حائری زاده ســرویس اســتان ها //
رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری 
از آغاز طرح تهیه شناسنامه  شــهرداری یزد 
باغ های سطح شهر در راستای اجرای ماده یک 
قانون حفظ و گسترش فضای سبز شهرها خبر 

داد. 
   به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشــور 
دریا؛ محمدحسن منصوری زاده، رئیس سازمان سیما، 
منظر و فضای ســبز شهری شهرداری یزد با اشاره به 
این که هدف از اجرای طرح شناسنامه دار کردن باغات 
ســطح شهر، را شناسایی باغات به منظور جلوگیری 
از تخریب آن ها دانست و اظهار کرد:  این فرایند پس 
از شناسایی باغ ها با اســتفاده از تصاویر هوایی، کد 

نوسازی استخراج شده و پلاک کوبی صورت می گیرد.
  وی افزود:  عملیات آمار برداری طبق فرم تهیه شده با 
حکم قضایی انجام و پس از بررسی فرم های تکمیلی 
توسط واحدهای مربوطه، موارد جهت اقدامات بعدی 

به سازمان فاوا ارسال می شود.
  رئیس سازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری 
شهرداری یزد تصریح کرد: تاکنون در سطح شهر یزد 
بیش از ۴۰۰ باغ شناســایی و پلاک کوبی شده است 
که تهیه شناسنامه آنها نیز در دستور کار سازمان قرار 

دارد.
  منصوری زاده تاکید کــرد:  با توجه به کویری بودن 
شهر یزد ضرورت دارد به فضای سبز و حفظ باغ های 

موجود توجه بیشتری شود.

  وی از تشــکیل کارگــروه صیانــت از باغ ها در 
راســتای حفظ و صیانت از باغ های سطح شهر خبر 
داد و اظهار کرد: براســاس قانون، شهرداری موظف 
اســت برای باغ ها شناسنامه تهیه کند تا تعداد باغ ها 
و نــوع گونه های درختان موجود در آن مشــخص 
باشــد؛ ضمن این که با وجود شناسنامه برای باغ ها 
 می توان، تخریب کنندگان آنها را مشخص و برخورد

 قانونی کرد.
  رئیس سازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری 
شــهرداری یزد خاطرنشــان کرد:  تخریب باغ ها و 
مزارع کشاورزی و ساخت آپارتمان، واقعیت تلخی 
است که نتیجه آن از بین رفتن فضای سبز و باغ های 

حاصل خیز سرسبز یکی پس از دیگری است.

باغات شهر یزد شناسنامه دار می شوند 
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  کوفتــه تبریزی گیاهی یکی از غذاهای محبوب و معروف در 
فرهنگ آذربایجان اســت. این کوفته با استفاده از مواد گیاهی 
مانند غلات، حبوبات و ســبزیجات تهیه شــده و طعم و عطر 
خوشایندی دارد. همچنین، کوفته تبریزی گیاهی از نظر تغذیه ای 
سالم و مفید بوده و برای گیاهخواران بسیار مناسب است. کوفته 
تبریزی یکی از غذاهای ســنتی و محبوب ایرانی اســت که با 
گوشت چرخ کرده، برنج، سبزیجات و ادویه جات تهیه شده و 
معمولاً با سس گوجه فرنگی سرو می شود. کوفته تبریزی گیاهی 
یک جایگزین سالم و خوشمزه برای کوفته تبریزی سنتی است. 
این غذا با استفاده از حبوبات، غلات و سبزیجات تهیه شده و 

منبع خوبی از غذا، فیبر و مواد مغذی دیگر است.
 مواد لازم :

لپه...............................................................................۲ پیمانه
برنج............................................................................1 پیمانه
سبزی کوفته..............................................................3۰۰ گرم
پیاز...............................................................................1 عدد
آرد نخودچی...............................................3 قاشق غذاخوری
رب گوجه فرنگی........................................۲ قاشق غذاخوری
زردچوبه، فلفل و ادویه................................1 قاشق چایخوری
نمک...................................................................به مقدار لازم
روغن..................................................................به مقدار لازم

 مواد داخل کوفته
پیاز داغ.......................................................3 قاشق غذاخوری
گردو خرد شده........................................................۲/1 پیمانه
کشمش...................................................................۲/1 پیمانه
آلو..........................................................................۲/1 پیمانه
قیصی.....................................................................۲/1 پیمانه

 طرزتهیه
لپه و برنج را از شب قبل خیس کنید. 

سبزی کوفته را بشویید و ریز خرد کنید.
پیاز را ریز خرد کنید و در روغن تفت دهید تا نرم شود.

رب گوجه فرنگی، زردچوبه، فلفل و ادویه را به پیاز اضافه کنید 
و تفــت دهید.لپه و برنجی را که از قبل خیس کرده اید، به پیاز 

اضافه کنید و با هم چرخ کنید.
سبزی کوفته را به مواد چرخ شده اضافه کنید و خوب ورز دهید.
آرد نخودچی را به مواد اضافه کنید و دوباره ورز دهید تا مواد 
منسجم شوند.برای تهیه سس، یک عدد پیاز رنده شده را در یک 

تابه با مقداری روغن تفت دهید تا نرم شود.
سپس رب گوجه فرنگی، نمک، فلفل سیاه و زردچوبه را اضافه 

کنید و تفت دهید تا رب گوجه فرنگی رنگ باز کند.
در آخر مقداری آب اضافه کنید و اجازه دهید ســس به آرامی 
کمی بجوشد.برای تهیه مواد داخل کوفته، پیاز داغ، گردو خرد 

شده، کشمش، آلو و قیصی را با هم تفت دهید.
از مواد کوفته به اندازه یک پرتقال بردارید، گرد کنید و در دست 
پهن کنید.در مرکز هر کوفته، مقداری از مواد داخل کوفته قرار 

دهید و دوباره کوفته را گرد کنید.
کوفته ها را در سس قرار بدهید و اجازه بدهید با حرارت ملایم 

بپزند.پس از حدود 3۰-۴۰ دقیقه، کوفته ها آماده هستند.
  نکاتی برای تهیه کوفته تبریزی رژیمی

* برای اینکه کوفته ها منســجم تر شوند، می توانید به آنها یک 
تخم مرغ اضافه کنید.

* برای خوشمزه تر شدن کوفته ها، می توانید به مواد داخل کوفته، 
کمی زعفران دم کرده اضافه کنید.

* می توانید به جای سبزی کوفته، از سبزیجاتی مانند جعفری، 
اسفناج نیز استفاده کنید.

  فواید کوفته تبریزی گیاهی
کوفته تبریزی گیاهی یک غذای ســالم و مغذی است. این غذا 

منبع خوبی از تولید، فیبر و مواد مغذی دیگر است.
پــرورش دهنده: حبوبات و غلات موجــود در این غذا، منبع 

خوبی از پرورش هستند.
فیبر: سبزیجات موجود در این غذا، منبع خوبی از فیبر هستند.

مواد مغذی دیگر: این غذا حاوی مواد معدنی و مغذی دیگری 
 مانند آهن، کلســیم، ویتامین B1۲، ویتامین C، ویتامین a و 

آنتی اکسیدان نیز می باشد.
 جایگزین های گوشت در کوفته تبریزی گیاهی

برای تهیه کوفته تبریزی گیاهی، می توان از جایگزین هایی برای 
مصرف گوشت استفاده کرد. برخی از این جایگزین ها عبارتند 
از: سویا: سویا منبع خوبی از مصرف است و می توان به خوبی 

گوشت را در کوفته تبریزی مصرف کرد.
عدس: عدس نیز منبع خوبی از پرورش و فیبر است.

لوبیا: لوبیا نیز منبع خوبی از پرورش و فیبر است.
ســبزیجات: برخی از سبزیجات مانند اســفناج، قارچ و کدو 
سبز نیز می توانند به عنوان جایگزین گوشت در کوفته تبریزی 

استفاده شوند.
با استفاده از این جایگزین ها می توان کوفته تبریزی گیاهی را به 

یک غذای کامل و مقوی تبدیل کرد.
 کوفته تبریزی گیاهی یک غذای خوشــمزه و سالم است که 
می تواند جایگزینی مناسب برای کوفته تبریزی سنتی باشد. این 
غذا منبع خوبی از تغذیه، فیبر و مواد مغذی دیگر است و برای 
گیاهخواران و افرادی که به دنبال یک رژیم غذایی سالم هستند، 

گزینه مناسبی است.

کوفته تبریزی گیاهی

آشپزی

  اگر نگران تغذیه و سلامتی کودکتان هستید 
حتماً ســیب را در برنامه غذایی او بگنجانید. 
چون فواید زیــادی برای بــدن او دارد. در 
ادامــه در خصوص ۳ خاصیت ویژه ســیب 
برای کودکان بیشتر توضیح می دهیم. سیب 
بعنوان ماده غذایی ســالم برای سلامتی همه 
لازم و ضروری اســت و کــودکان نیز از این 
امر مستثنا نیستند. اما مشکل اینجاست که 
کودکان معمولاً نمی توانند روزانه ۵ واحد میوه 
و سبزیجات توصیه شده را مصرف کنند. اگر 
نگران تغذیه و سلامتی کودکتان هستید حتماً 
ســیب را در برنامه غذایی او بگنجانید. چون 
فواید زیادی برای بــدن او دارد. در ادامه در 
خصوص ۳ خاصیت ویژه سیب برای کودکان 
بیشتر توضیح می دهیم. لطفاً با ما همراه باشید.

 چرا ســیب در تغذیه کودکان اهمیت ویژه ای 
دارد؟

  خوشبختانه ســیب یکی از میوه های پرمصرف 
اســت. این میوه بهشتی نه تنها در همه کشورهای 
جهان پیدا می شــود بلکه در تمام فصول سال نیز 
در دسترس اســت. به همین دلیل نیز دومین میوه 
پرمصرف جهان محســوب می شود. سیب یکی از 
گزینه های خوب و سالم برای کودکان است و یکی 
از اولین میوه هایی است که در غذای کمکی کودکان 
گنجانده می شــود. خواص و فواید سیب بی شمار 
است. مصرف آن بسیار ســاده بوده و نیاز به کار 
خاصی ندارد. فقط کافیست آن را بشویید و متناسب 
با ســن کودک به او بدهید. برای کودکان کم سن 
کافیست آن را رنده کنید. کودکانی که دندان دارند به 

راحتی می توانند یک تکه از این میوه را میل کنند.
سیب یک میوه زودهضم است چون از حدود 85 
درصد آب تشکیل شده و حاوی میزان زیادی فیبر 
است. همین میزان فیبر و قندی که دارد باعث ایجاد 
سیری می شود. سیب را منبع انواع ویتامین ها و مواد 

معدنی بدانید. این میوه حاوی میزان قابل توجهی 
 a و C پتاســیم، منیزیم، کلســیم و ویتامین های
است. سیب همچنین حاوی ترکیبات آنتی اکسیدانی 
مانند پولیفنول ها است که به آن رنگ، طعم و بافت 
ویژه ای داده اند. تمام این ویژگی ها باعث شده است 
که ســیب علاوه بر ارتقای سلامتی، از بروز برخی 
مشــکلات و بیماری ها پیشگیری کند. در ادامه به 
سه خاصیت ویژه سیب برای کودکان اشاره می کنیم:
  ســیب برای کاهش بیماری هــای مربوط به 

روده ها
  سیب یک منبع فوق العاده فیبرهای غذایی است. 
این میوه مفید حاوی فیبر ویژه ای به نام پکتین است 
که یک فیبر محلول در آب محســوب می شود و 
برای میکروبیوتای روده بسیار مفید است. این نوع 
فیبر بیشتر در پوست سیب وجود دارد. باید بدانید 
که میزان بالای فیبر سیب برای پیشگیری از بروز 
یبوست در کودکان بسیار مؤثر است. یادتان باشد که 
یبوست زیاد در طولانی مدت خطر ابتلا به سرطان 
کولون را افزایش می دهد. علاوه براین، میزان بالای 
فیبر همچنین از بروز بیماری های التهابی روده ها و 

بروز دیورتیکول پیشگیری می کند.
  برای بهره مندی از این فیبر می توانید ســیب را با 
پوســت در فر تنوری کنید. به این ترتیب پکتین 
موجود در سیب نیز آزاد شده و جذب و هضم آن 

برای کودکان راحت تر می شود.
  سیب برای تسکین علائم گاستروآنتریت یا همان 
بیماری التهاب معده ای روده ای مفید اســت. این 
بیماری نوعی عفونت روده اســت که باعث اسهال 

و مشکلات دیگر می شود.
کودکان بزرگ تر می توانند سیب را به صورت خام 
و با پوست مصرف کنند. البته یادتان باشد همیشه 
از سیب های ارگانیک اســتفاده کنید و آن ها را با 
دقت بشویید. به عقیده متخصصان بعد از دو هفته از 
شروع مصرف سیب، تغییرات مثبتی در فلور روده 

دیده می شود. بنابراین توصیه می شود برای سلامت 
روده های فرزندتان از همان ســنین پایین و بعد از 
شروع غذای کمکی سیب را در برنامه غذایی آن ها 

بگنجانید.
  سیب برای کاهش خطر ابتلا به دیابت و چاقی 

مفرط
  دانشمندان بر این عقیده هستند که مصرف روزانه 
ســیب یا گلابی باعث کاهش خطر ابتلا به دیابت 
نوع ۲ می شــود. هر چه مصرف این میوه بیشــتر 
باشد اثرات آن نیز بیشتر می شود. مصرف سیب به 
کاهش قند خون کمک می کند چون پولیفنول های 
آن حاوی اثرات آنتی اکسیدانی و ضدالتهابی هستند. 
علاوه بر این پکتین موجود در سیب باعث افزایش 
روند دفع روده ها می شــود و این مســئله جذب 

قندهای سیب را به تأخیر می اندازد.
  برای کودکانی که دچار اضافه وزن هســتند نیز 
سیب یک میوه فوق العاده است چون به کاهش وزن 
و کاهش تجمع چربی ها کمک زیادی می کند. دلیل 
آن نیز میزان بالای فیبرهای موجود در سیب است. 
پولیفنول هــای موجود در این میوه باعث تحریک 
سوخت و ساز چربی ها شــده و به کاهش تجمع 

آن ها در ناحیه شکم کمک می کنند.
  سیب برای پیشگیری از ابتلا به بیماری های 

قلبی عروقی
  خاصیــت فوق العاده دیگر ســیب برای کودکان 
کاهــش خطر ابتلا به بیماری هــای قلبی عروقی 
در بزرگسالی اســت. نتایج تحقیقاتی که در مجله 
NutrieNts به چاپ رسیده است نشان می دهد 

مصرف منظم سیب در کودکان به کاهش خطر ابتلا 
به بیماری های قلبی عروقی در آینده کمک زیادی 
می کند. باید بدانید که مصرف سیب باعث کاهش 
میزان قند و چربی بد خون و همچنین تری گلیسیرید 
می شود و این تأثیر ناشی از خاصیت ترکیبات مفید 

موجود در پوست این میوه است.
  حرف آخر

  به طور خلاصه باید بگوییم که عادت دادن کودکان 
به مصرف روزانه ســیب یک گام بزرگ در جهت 
بهبود سلامتی آن ها محســوب می شود. فراموش 
نکنید که بهترین روش برای مصرف سیب، خوردن 
آن به صورت خام و با پوست است. اما در کودکان 
کم سن این امکان وجود ندارد و تنوری کردن سیب 
با مقدار اندکــی دارچین و چند قطره لیموترش و 
یا رنده و پوره کردن آن بهترین روش اســت. در 
نهایت برای تشویق کردن فرزندتان به خوردن سیب 
حتماً پیش او ســیب میل کنید چون کودکان تقلید 
می کنند. نیازی به زور و اجبار نیست. ناامید نشوید 
و تلاشــتان را ادامه دهید تا او نیز تشــویق شود. 
خوشبختانه ســیب انواع مختلفی دارد و می توانید 

چند نوع مختلف سیب را امتحان کنید.

  پختن حبوبات هنگام آشپزی بسیار زمان بر 
است بنابراین برای آشپزی راحت تر و سریع تر 
می توانید حبوبات را نیــم پز کرده و در فریزر 

نگهداری کنید. 
 ارزش غذایی حبوبات

  حبوبات دومین منبع مهم غذایی محسوب می شوند 
کــه دارای پروتئین، کربوهیدرات، مــواد معدنی و 
ویتامین های گروه » ب« هســتند. حبوبات از نظر 
پروتئینی بسیار غنی اند و ۲ تا 3 برابر غلات دارای 
پروتئین هستند بنابراین می توان حبوبات را جایگزین 
گوشت دانســت. حبوبات بسیار کم چرب هستند و 

میزان کلسترولشان صفر است.
  هنگام خرید حبوبات به این نکات توجه کنید

لوبیای  قرمز،  لوبیای  لپه،  پرمصرفترینحبوبات    
چیتي، لوبیا سفید و عدس و نخود هستند. حبوبات را 
می توانید به مدت یکسال در محیط عاری از رطوبت 

و نور و در بستهبندی مناسب نگه دارید.
حبوبات فاسدی که شکل و رنگ آنها تغییر نموده و 

گرد و خاک از آنها خارج شده را دور بریزید.
اگر حبوبات بسته بندی شده خریداری می کنید، بسته 
را در دســت چپ بگیرید و با انگشــت خود به آن 
ضربه بزنید. چنانچه حشــره داشته باشد، به سمت 

نایلون می آید و دیده می شود.
کرم زدگی و سوراخ شدن حبوبات خشــک از علایم 
غیرقابل مصرف بودن آن است. مقداری از حبوبات را 
در آب بریزید، حبوبات سوراخ دار و حشرات موجود 
در دانه حبوبات، به روی آب می آیند که باید قبل از 

مصرف، آنها را جدا کنید.
  برای فریز کردن حبوبات

حبوبات را بشویید: برای فریز کردن حبوباتی مانند 
نخود و لوبیا که زمان طولانی برای پخت دارند، ابتدا 

آنها را پاک کرده و آنها را سه بار با آب بشویید.

حبوبــات را خیس کنید: خیســاندن حبوبات قبل از 
پخت، سبب کاهش اختلالات گوارشی در هنگام هضم 
می شود. برای کاهش نفخ ناشی از مصرف حبوبات، 
حبوباتی مانند نخود و لوبیا را به مدت 1۲ ســاعت 
در آب ســرد خیس کنید و سپس آن را عوض کنید 
و دور بریزیــد. با خیس کردن حبوبات قبل از پخت، 
مقدار زیادی از قندهای جذب  نشــدنی و مواد سمی 
که موجب نفخ می شود، از حبوبات جدا می شوند.یک 
راه ســریع تر دیگر این است که حبوبات را در آب به 
مدت دو دقیقه بجوشانید و سپس از روی گاز برداشته 
و بگذارید به مدت یک ســاعت در همان آب خیس 

بخورد. عدس و لپه نیازی به خیس کردن ندارند.
حبوبات را بپزید: حبوبات را به طور جداگانه با آب 
بپزید و برای گرفتن بوی زهم آن بهتر است یک پیاز 
هم به آن اضافه کنید. بــه حبوبات نمک اضافه نکنید 
زیرا این کار باعث می شــود حبوبات سفت شده و 

زمان پخت آن طولانی تر شود.
حبوبات نیم پز را در فریزر قرار دهید: اجازه ندهید 
حبوبات خیلی نرم و پخته شــود. آنها را پس از نیم 
پز شــدن آبکش کرده و بگذارید سرد شوند. سپس 
حبوبات را درون کیســه های وکیوم یا کیســه های 
دارای زیــپ ریخته و درون فریزر قرار دهید. اگر از 
کیسه های معمولی برای فریز کردن حبوبات استفاده 
کنید ممکن است بوی غذاهای دیگر در آنها نفوذ کند.

  مدت زمان نگهداری حبوبات در فریزر
حبوبات را می توانید به این صورت تا ســه ماه در 

فریزر نگه دارید.
نکته مهم

 برای اســتفاده از حبوبات منجمد در غذا آنها را 
چند ســاعت در دمای یخچال یا اتاق بگذارید اما 
هرگز در آب جوش قرار ندهید زیرا شکل خود را 

از دست می دهد.

چگونه حبوبات پخته را فریز کنیم؟

   کــودک باید یاد بگیرد دربــاره رازهایی که او را ناراحت 
می کنند، حرف بزند. آموزش تفاوت بین راز خوب و بد با روش  
ساده ای که در ادامه می خوانید به خانواده ها کمک می کند تا 
کودکشان دچار سوءاستفاده جنسی و جسمی نشود.   همه 
بزرگ سالان تفاوت بین سورپرایز، راز و چیزهای خصوصی 
را درک می کنند اما این مفاهیم برای کودکان مبهم اســت 
و متأسفانه، بســیاری از متجاوزان جنسی از این ناآگاهی 
کودکان سوءاســتفاده کرده و با سوگند رازداری، کودک را 
مورد آزار جنسی قرار می دهند. به همین دلیل لازم است 
والدین با آموزش رازی داری به کودک و یاددادن تفاوت بین 
راز خوب و بد، از آزار جنســی و وارد شدن آسیب روانی 
به کودکشان پیشگیری کنند. دکتر آرزو سادات ملک نیا، 
روانشــناس کودک و نوجوان به ارائه نکات مهمی در رابطه 
بااهمیت آموزش رازداری به کودکان می پردازد که در ادامه 

می خوانیم.
  تا چه حد می توانیم از کودک انتظار رازداری داشته باشیم؟

  اینکه از کودکان تا چه حد می توانیم رازداری را انتظار داشــته 
باشیم برمی گردد به اینکه فرزند شما در چه سنی است تا بتوانیم به 
او رازداری را آموزش دهیم؛ آیا معنای رازداری را می فهمد؟ آیا 
به مفاهیم انتزاعی ازنظر رسش مغزی دسترسی پیداکرده تا بتوانیم 
بــه او معنای راز و کاربرد آن را آموزش دهیم؟ کودک باید مفهوم 
طبقه بنــدی کردن را درک کند تا بتواند رازها را به راز خوب و بد 
تقسیم کند. پس به کودکانی که سن بسیار کمی دارند و در مرحله 
پیش عملیاتی و عملیاتی رشــد مغزی هستند، آموزش دادن راز 
و رازدار بودن کاری بیهوده اســت و مــا در اصل از او چیزی را 

می خواهیم که ازنظر سن رشدی در توان کودک نیست.
 گفتن راز و محرم اســرار قرار دادن کودکان تا چه حد جایز 

است؟
  بدون شک هر رازی را به کودکان نباید گفت. یکی از مشکلات 
بزرگ ما در برخی خانواده ها این است که مادر و پدر معنای راز 
را خودشــان نمی دانند و مسائلی را با کودکان در میان می گذارند 
که بیشتر شکایت از مشکلاتی است که در زندگی خود داشته اند. 
مادر از گذشته سخت و کودکی که در آن رنج کشیده با فرزند خود 
صحبت می کند؛ این سبب می شود کودکی که تحمل این همه رنج 
را ندارد، نه تنها در کودکی آسیب ببیند بلکه در بزرگ سالی خود 
نیز این آسیب را به همراه داشته باشد و مسلماً رابطه او با دیگران 
مختل خواهد شد و ما شاهد شکل گیری طرحواره های ناسازگار 

در بزرگ سالی خواهیم بود.
  والدین باید آگاه باشند که با این کار چه بلایی بر سر فرزندشان 
می آورند؛ به او نشــان می دهند دنیا جای امن نیســت و آدم ها 
قابل اعتماد نیســتند. پدری که من به عنوان قهرمان زندگی خودم 
می دانستم مادر اکنون برای من از بدی پدر می گوید، پس پدر من 
تکیه گاه خوبی نیست و خانه نیز امن نیست. بد نیست بدانیم این راز 
نیست که به فرزند خود می گوییم بلکه یک سری خاطرات منفی 

است که به موجب آن ســبب می شویم کودک آسیب ببیند. بدون 
شک هیچ کودکی تحمل نگهداری راز منفی را ندارد و نگهداری 

آن سبب آسیب روحی و روانی او خواهد شد.
  چطــور به کودک یاد دهیم که بیــن راز خوب و بد تفاوت 

قائل شود؟
  کودک باید یاد بگیرد درباره رازهایی که او را ناراحت می کنند، 
حرف بزند. بــه کودک باید یاد داد که بین راز خوب و بد تفاوت 
وجــود دارد. یاد دادن راز خوب و بد به کودکان از طریق رنگ ها 
بهترین نوع آموزش انواع راز است. رنگ ها به عنوان یک نماد و با 

توجه به عینی بودن، بیشتر به یاد کودک می ماند.
  به کودک می گوییم ما دو نوع رازداریم: یک ســری رازها قرمز 
هستند یعنی ما نباید آن را از دیگران پنهان کنیم چون نگفتن آن 
راز به بزرگ ســالان سبب این خواهد شد که ما یا دیگران آسیب 
ببینیم اما رازهای سبز رازهایی هستند که به کسی یا چیزی آسیب 
نمی زنند. یک جعبه ای به نام جعبه راز درست کرده و انواع رازها 
را در برگه های کوچک پر می کنیم و در داخل جعبه قرار می دهیم؛ 
به همراه خود کودک هرکدام را تحلیل و بررسی می کنیم و رازهای 
قرمز را علامت قرمز زده و رازهای سبز را علامت سبز می زنیم، 
بعد به او می گوییم رازهای قرمز را پاره کند و دور بریزد و تأکید 
می کنیم ما نمی توانیم آن ها را پیش خودمان نگه داریم اما رازهای 
سبز را می توانیم برای خودمان حفظ کنیم. با این روش بسیار ساده 

ما می توانیم به کودکمان رازهای خوب و بد را آموزش دهیم.
 آیا کودک باید راز دیگران را با والدین خود در میان بگذارد؟

بعدازاینکه کودک یاد گرفت رازهای سبز کدام ها هستند و رازهای 
قرمز به چه رازهایی گفته می شود، می توانیم به او بگوییم اگر رازی 
که به تو گفته شــد جز گروه رازهای ســبز بود، نیازی نیست که 
به کســی بگویی اما اگر آن راز جز رازهای قرمز بود به خودت 
و دیگران آســیب وارد خواهد شد و باید حتماً به خانواده اطلاع 
بدهیم. بدین وسیله ما کمک می کنیم تا فرزندمان دچار سوءاستفاده 
جنسی و جسمی نشود. در بسیاری از مواقع ما با والدینی مواجه 
هســتیم که از کودکان خود برای خبر آوردن از دیگران استفاده 
می کنند، مخصوصاً زمانی که در یــک جمع حضور ندارند از او 
می پرسند راستی زمانی که من نبودم در مورد من چه حرفی زدند؟ 
ما با این کار عــدم رازداری را به فرزندمان آموزش می دهیم. از 
بزرگ سالان دیگر که هرکدام به نوعی در مراقبت کردن از کودک به 
شما کمک می کنند بخواهید تا در صورت صحبت کردن کودک در 

مورد حریم شخصی افراد، او را از ادامه گفتگو منع نمایند.
  اگر کودک راز سبز یا مهم مثل سورپرایز تولد یا اتفاقات داخل 
خانه را بــرای دیگران بازگو کند و راز را برملا کند، والدین چه 

برخوردی باید داشته باشند؟
تا زمانی که فرزند شــما آموزش لازم را در مورد رازداری ندیده، 
بهتر است مسائل مهم زندگی را جلوی او بازگو نکنید. رازداری 
درجات متفاوتی دارد، می تواند در مورد سورپرایز یک تولد باشد 
که جنبه هیجانی دارد تا مسائل مهم که در خانه اتفاق می افتد. رازی 
مثل سورپرایز تولد که جنبه تفریحی و هیجانی در آن بسیار پررنگ 
است، می تواند منطق بازداری گفتن یک راز را برای کودک مشکل 

کند و آن قدر هیجان بالا باشد که بازگو نماید. در خصوص مسائل 
مهم زندگی بهتر است تا آمادگی کامل کودک جهت رازداری، آن 
را بازگو نکنیم چون قادر به حفظ و نگهداری راز نیست؛ اما اگر 
هر رازی را بدون در نظر گرفتن سن کودک به او گفتید، در صورت 
برملا شدن حق تحقیر، تنبیه و برچسب خبرچینی به او را ندارید. 
زمانی که عصبانی نیستید و حال کودک هم خوب است و ترسی 
از برقراری ارتباط با شما ندارد، بگویید که انتظار این کار را از او 
نداشتید و امیدوار هستید من بعد تلاش بیشتری برای نگهداری راز 
نماید. عدم رازداری کودک خود را جار نزنید و باعث سرافکندگی 
او نشــوید چون این کار باعث می شود برای رازدار بودن تلاشی 

نکند.
  آیا برملا کردن رازهای سبز که در بالا به آن اشاره فرمودید 

در کودکان طبیعی است یا دلیل خاصی دارد؟
  با توجه به سن کودک و گاهاً عدم نگهداری ذهنی وقایع ممکن 
است او ناخواســته راز را برملا کند و این دلیلی بر بی اعتنایی به 
توصیه والدین نیســت، بلکه کودک با توجه به خصوصیات سن 
رشد عقلی و اخلاقی قادر نیست راز را نگهداری کند. ازآنجایی که 
کودکان دوســت دارند از هرچیز و هر جا در جمع صحبت کنند، 
این نشــانه جلب توجه دیگران به خود است. نقش والدین در این 
زمینه می تواند الگودهی به کودک باشد. کودک رفتار ما را می بیند و 
می آموزد، اگر خودمان رازدار نباشیم، به خصوص در مورد مسائل 

مربوط به کودکمان، او نیز می آموزد رازدار حرف های ما نباشد.
  رفتارهای خصومت آمیز با کودک نیز سبب انتقام او از والدین شده 
و گاهاً مواردی که نباید بگوید، درجایی عنوان می کند تا والدین را 
ناراحت کند؛ لذا با او با ملایمت رفتار کنید تا رابطه او با شما خوب 

شود و در جهت رازداری آنچه در خانه اتفاق می افتد، بکوشد.
  چطور رازداری و اهمیت آن را به کودکانمان یاد دهیم؟

  در ســن کودکی بهترین آموزش برای رازداری روش الگودهی 
است. وقتی والدین رازدار خوبی باشند، عملًا یک الگوی خوب 
برای فرزندانشان هستند. اگر فرزندتان مطلبی را با شما در میان 
گذاشــت، باید آن را به عنوان یک راز حفــظ کنیم و در حضور 
دیگران آن را مطرح نکنیم. اگر با پدر مسئله ای را مطرح کرد، پدر 
حق ندارد آن را با مادر در میان بگذارد، مگر اینکه از خود کودک 
اجازه گرفته باشــد. این می تواند یک نمونه عملی برای آموزش 

کودک باشد.
  یک روش مناسب دیگر برای آموزش، شکل دهی رفتار است. با 
فرزندمان قرارداد می بندیم که اگر رازدار باشد به او پاداش بدهیم. 
این کار باعث می شود رازداری در فرزندمان تقویت شود. ما رفتار 
رازداری را می توانیم از ســنین خیلی پایین در کودکانمان نهادینه 
کنیم اما نه توسط گفتار و نصیحت کردن بلکه توسط عمل کردن که 
این کار می تواند به وسیله بازی های نمایشی با عروسک گردانی به 
او آموزش داده شود. یک مادر باید قصه گو باشد و با نقش دادن به 
شخصیت های داستان، ارزش ها را به کودک خود آموزش دهد که 

یکی از آن ارزش ها می تواند رازداری باشد.

3 خاصیت 
سیب برای 
کودکان

کودک آزاری با سوگند رازداری!

۱-چگونه نان ها را تازه نگه داریم ؟
برای تازه نگه داشتن نان ها می توانید این نکته ریز 
را به خاطر بسپارید. درون کیسه نان یک عدد ساقه 

کرفس را از شب تا صبح قرار دهید با این کار رطوبت 
و تازگی نان ها حفظ می شود و صبح می توانید نان 

تازه بخورید و نان ها بیات نمی شوند.

نکات ریز 
آشپزی و 
خانه داری

2-کاربرد گوش ماهی برای کتری و سماور
کتری و سماور بعد از یک مدت جوشیدن آب در آنها دچار آهک می شوند و لازم 

است برای داشتن آبی شفاف تمیز شوند برای این کار می توانید از گوش ماهی استفاده 
کنید گوش ماهی را داخل کتری بیاندازید تا آهک موجود در آب را جذب کند.

اگر حبوبات و مواد غذایی خشک شما در آشپزخانه مکان درستی ندارند یا میزهای 
آشپزخانه شما را به هم ریخته کرده اند، وقت آن است که تغییراتی ایجاد کنید.

3-مغز گردوی سالم
یکی از کارهایی که همیشه دوست داریم ولی نتیجه نمی دهد 

درآوردن مغز گردو به صورت کاملا سالم است برای سالم درآوردن
 مغز گردو فقط لازم است کمی صبور باشید و گردوها را در یک ظرف
 پر از آب و نمک برای مدت ۱۲ ساعت یا یک شب تا صبح بخیسانید

 سپس گردوها را بشکنید می بینید که مغزها سالم خارج می شوند.



 5 حوادث

در امتداد تاریکی

 از همــان دوران کودکی هیــچ گاه مهارت »نه« گفتــن را نیاموختم و 
نمی توانستم دربرابر خواسته های غیرمنطقی و نامتعارف دیگران مقاومت 

کنم؛ به همین خاطر وقتی دوستم مرا به پارک ملت دعوت کرد ناگهان...
  این ها بخشــی از اظهارات دختر نوجوانی است که به همراه دو دختر  
دیگر و به اتهام رفتارهای هنجارشکنانه به کلانتری هدایت شده بودند. این 
دختر نوجوان درحالی که از رفتارهای نامتعارف خود ابراز پشیمانی می 
کرد، اشک ریزان به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری گفت: حدود6ماه 
قبل و در شــبکه اجتماعی روبیکا با »مینو« آشنا شدم.اگرچه من هنوز 
در مقطــع دوره اول دبیرســتان تحصیل می کردم امــا »مینو« بزرگ تر 
 از من بود و دیپلم داشــت. این آشــنایی خیلی زود به ارسال پیامک و 
گفت و گوهای تلفنی انجامید، به طوری که دیگر برای تفریح و خوشگذرانی 
با یکدیگر قرار می گذاشــتیم و او بیشتر اوقات مرا به پارک ملت دعوت 
می کرد تا سربه سر پسران پارک نشین بگذاریم. با آن که خیلی از حضور 
در جمع پســران خلافکار پارک واهمه داشتم اما مانند همیشه هیچ وقت 
نمی توانستم به خواسته های مینو »نه« بگویم؛ از سوی دیگر هم از پدر 
ومادرم می ترسیدم چرا که گاهی بدون اطلاع واجازه آن ها از خانه خارج 
می شدم تا نزد »مینو« بروم. همواره با خودم می گفتم خیلی زود به خانه 
برمی گردم و خانواده ام متوجه رفتارهای من نخواهند شد ولی متاسفانه 
»مینو« دست به رفتارهای هنجارشکنانه می زد و با برخی از دوستانش 
در مکان های خارج از دید رهگذران به استعمال سیگار می پرداختند و 
گاهی نیز با مصرف برخی نوشــیدنی های خلاف شرع و قانون دست به 
رفتارهای زشت و ترسناک می زدند. دراین میان من هم که نمی توانستم 
 در برابر خواســته آن ها مقاومت کنم، پای بساط خلافکاری های آن ها 
می نشستم تا این که من هم مانند آن ها به دختری پارک نشین تبدیل شدم 
و رفتارهــای آن ها را تکرار می کردم. این بار نیز طبق معمول با دعوت 
»مینو« به پارک آمدم ولی در حالی که رفتارهای نامتعارفی داشتیم ناگهان 
چند پسر جوان مقابلمان سبز شدند. دراین هنگام »مینو« با سر وصدا و 
فریادهای وحشــتناک دریک لحظه چاقویی را از کیفش بیرون کشید و 
دســت به رفتارهای هنجارشکنانه ای زد که تاآن روز ندیده بودم. دراین 
هنگام بود که ماموران انتظامات پارک به سراغمان آمدند و دقایقی بعد هم 

ما را تحویل نیروهای انتظامی دادند اما ای کاش ...

ماجرای چاقوکش پارک نشین!

راهکارهایی برای پیشگیری از اعتیاد دانش آموزان 
  در حــال حاضر مصرف مواد مخدر به  عنوان یک فاجعه 
غم انگیز، جنبه های زیادی از زندگی انسان ها ازجمله روانی، 
اجتماعی و معنوی را تحت تأثیر قرار داده است. خطر اعتیاد 
تقریباً تمام جهان به خصوص نسل نوجوان را تهدید می کند. 
متاسفانه امروزه آثار اعتیاد در مدارس و سیستم آموزشی ما 
هم دیده می شود و روز به روز در حال افزایش است. اعتیاد 
در دانش آموزان یکی از بدترین چیزهایی است که می تواند 
در دوران نوجوانــی برای افراد اتفاق بیافتد چرا که اعتیاد به 
مواد مخدر در این ســن ممکن است آینده نوجوان را کاملا 

نابود کند.
خطر اعتیاد برای دانش آموزان بســیار جدیست و متاسفانه 
رو به رشد اســت. بنابراین انجام چند تکلیف ویژه والدین 

توصیه می شود:
* درباره مواد اعتیــاد آور )علل و عوامل موثر در مصرف 
مواد، خطرات، عوارض و علائم آن( اطلاعات کافی کســب 

کنید.
* مهارتهای تربیتی خود را افزایش دهید و از زدن برچسب 

معتاد به فرزندان خود شدیدا پرهیز کنید.
* ارتباط خود را با مدرسه فرزندتان هرگز قطع یا کم نکنید 
و مرتبا ضمن احترام به فرزندتان از اولیای مدرسه نیازها و 

مراقبتهای مورد نیاز فرزندتان را مطالبه کنید.
* فضایی ایجاد کنید که فرزندانتان در آن احساس آرامش 

کنند.
* شرایطی ایجاد کنید که فرزندتان شما را محرم اسرار خود 

بدانند.
* عقاید خود را به زور به آنها تحمیل نکنید.

* به نحوه خرج کردن پول توسط فرزندانتان اهمیت بدهید.
* سعی کنید حتی آهنگ صدایتان ملایم و دوستانه باشد.

* آنان را بیش از اندازه و به طور اغراق آمیز از مواد مخدر 
و اعتیاد نترسانید.

* موانع را بردارید. به فرزندانتان انگیزه داده و از آنها حمایت 
کنید

* الگوی مناسبی برای فرزندان خود باشید و هرگز برخلاف 
گفته خود عمل نکنید.

* مواضع خود را برابر ســیگار، موادمخدر و الکل مشخص 
کرده، صریحاً آن را به زبان بیاورید.

* به صحبت هــای فرزندانتان خوب گوش کنید. با لبخند، 
تکان دادن ســر و اســتفاده از جملات مثبت نظیر »چقدر 
جالب«، »من این را نمی دانستم« و... آنها را به گفتن بیشتر 

تشویق کنید.
* از فرزندانتان انتظار نداشته باشید آرزوهای برآورد نشده 

شما را تحقق بخشند.
* از قبل، خود را برای پاســخگویی به سوالات کنجکاوانه 
فرزندانتان آماده کنید. ممکن است روزی از شما بپرسند که 
آیــا تاکنون مواد مخدر مصرف کرده اید؟ این فرصت خوبی 
است که علت عدم مصرف خود را به زبان سال های جوانی 
بــه آنها منتقل کنید، یا اگر احیاناً قبلًا مصرف کرده اید علت 
گرایش خود به مواد مخدر و ســپس کنار گذاشتن آن را به 
ایشان بگویید و اینکه حالا چرا می خواهید ایشان اشتباه شما 
را تکرار نکنند. به یاد داشــته باشید که نباید مسائل را بیش 

از اندازه تشریح کنید مبادا کنجکاوی آنها برانگیخته شود.
* با تقویت قــدرت اعتماد به نفس، تصمیم گیری و از بین 
بردن افســردگی و کم رویی فرزندان، آنها را در برابر شرایط 

آسیب زا و گرایش به سمت مواد مخدر مقاوم سازید.
* راه مقاومت و پایداری در برابر فشــار همســالان را در 
خصوص مصرف موادمخدر به فرزندانتان بیاموزید تا از »نه« 

گفتن به آنها نهراسند.
* نظم و قانون مناسب و سازنده مشخصی در خانواده برقرار 
سازید و برای سرپیچی از آن تنبیهات مناسبی در نظر بگیرید 

و قاطعانه آن را به مرحله اجرا درآورید.
* وقت بیشــتری را با فرزندانتان صرف کنیــد. با آنان به 
رســتوران، پارک، کوه، ســینما و... بروید. به اتفاق آنان به 
موسیقی گوش دهید و از همه مهم تر به آنان ابراز عشق کنید 

و بگویید که دوستشان دارید.
* سعی کنید در ساعات غذا خوردن همه اعضای خانواده را 

دور هم جمع کنید.
* فرزندان خود را قبل از رسیدن به سنین بحرانی نسبت به 

مضرات و عواقب ویرانگر مصرف موادمخدر آگاه سازید.
* از چگونگی دوستیابی و معاشرت فرزندان خود با دیگران 
آگاه باشــید. با والدین دوستانشــان ارتباط برقرار کنید. در 
صورتی که به منزل دوستشان رفتند حتماً از حضور والدین 
ایشــان در منزل مطمئن شــوید و به حضور سایر اعضای 

خانواده اکتفا نکنید.
* برای اوقات فراغت آنان برنامه ریزی کنید. همواره آنان را 
به مطالعه، ورزش و تفریحات سالم ترغیب کنید و زمینه این 

امور را برایشان فراهم کنید.
 * پیــش از آنکــه فرزندان نســبت بــه موضوعاتی نظیر 
مواد مخدر . رابطه با جنس مخالف و … حساس و کنجکاو 
شــوند درباره این موضوعات با آنها صحبت و گفت و گو 
کنید . زیرا قاعده کلی این اســت که وقتی فرزند ما نسبت به 
پدیده ای حساس و کنجکاو شد یا کششی نسبت به آن پیدا 
کرد دیگر منتظر ما نخواهد ماند و خودش تصمیم میگیرد و 
کنکاش خواهد نمود و احتمال کسب نگرشی مثبت نسبت به 

مواد مخدر را دارد.
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 اگر چاق هستید، اگر چربي خون دارید یا اوره خونتان زیاد است 
آبزیان مصرف کنید

►

گروه حوادث// پرونده مرد جوانی که متهم است با همدستی 
خانواده اش دامادشان را با ضربات متعدد چاقو به قتل رسانده، 
در حالی به شعبه ۱۰ دادگاه کیفری یک استان تهران فرستاده 

شد که وی هنوز متواری است.
   چندی قبل رهگذران جســد خونین مــرد جوانی را در 
حاشــیه یکی از پارک های جنوب تهران مشــاهده کرده و 
موضــوع را به پلیس خبر دادند.با حضــور تیم جنایی در 
محل و بعد از معاینه کارشناســان پزشکی قانونی مشخص 
شــد وی با ۴7 ضربه چاقو به قتل رســیده است.چند روز 
پس از ماجرا زن میانسالی به اداره پلیس رفت و مدعی شد 
پســر ۲9 ساله اش به نام مهران ناپدید شده است.از آنجا که 

نشــانی هایی که این زن در اختیار مأموران قرار داده بود، با 
مقتول مطابقت داشت وی به پزشکی قانونی هدایت شد و با 
دیدن جسد هویت مقتول شناسایی شد.این زن به مأموران 
گفت: پســرم به تازگی ازدواج کرده بود و با عروسم رابطه 
خوبی داشــتند اما مادر و مادربزرگ عروسم با دخالت در 
زندگی آنها مدام دعوا درســت می کردند. حتی می دانم چند 
باری از پســرم خواســته بودند تا همسرش را طلاق دهد. 
من مطمئنم که خانواده عروسم بلایی سر پسرم آورده اند.در 
این میان مأموران به بازبینی فیلم های دوربین مداربسته در 
نزدیکی پارک پرداختند و معلوم شــد که مقتول روز حادثه 
با برادرزنش خســرو درگیر شــده و به قتل رسیده است.

وقتی پلیس برای دســتگیری او وارد عمل شــد، دریافت 
که وی متواری شــده اســت. در حالی که ردیابی ها برای 
دستگیری متهم ادامه داشت، این بار پدر و مادر تازه داماد از 
عروسشــان و خانواده او نیز شکایت کردند و مدعی شدند: 
متهــم تحت تأثیر حرف های خواهر و پدر و مادرش، مهران 
را به قتل رســانده است و مادرزن پسرم دستور قتل را داده 
و آخرین بار هم عروسمان به بهانه حل اختلافات، پسرمان 
را به پارک فرستاده بود تا با برادرزنش روبه رو شود.با این 
شکایت همســر قربانی و پدر و مادرش بازداشت شدند و 
به اختلاف با دامادشــان اعتراف کردند. پرونده آنها به اتهام 
تحریک متهم برای قتل و فراهم آوردن شــرایط جنایت به 
شــعبه 1۰ دادگاه کیفری یک اســتان تهران فرستاده شد و 
آنها به زودی محاکمه می شــوند.این در حالی است که قرار 
است متهم اصلی پرونده نیز با درخواست قصاص از سوی 

اولیای دم به صورت غیابی محاکمه شود.

 

گروه حوادث// دادســتان بندرعباس از شناســایی 6 
کامیون کشــنده به عنوان عوامل اصلی ایجاد صف های 

طولانی در جایگاه سوخت آریا خبر داد.
     بــه گــزارش خبرنــگار دریــا، عــارف اکبری 

دادســتان عمومــی و انقــلاب بندرعبــاس گفت: در 
نتیجــه بازبینی فیلــم دوربین های نظارتی و بررســی 
نفتی،  فرآورده هــای  از شــرکت پخش  اســتعلامات 
 6 کامیــون کشــنده به عنــوان عوامل اصلــی ایجاد 
صف های طولانی در جایگاه آریا شناسایی شده اند.وی 
افزود: در نتیجه بررسی ها مشخص شده است رانندگان 
این کامیون ها با استفاده از بیش از 1۰۰ کارت سوخت 
در بازه زمانی یک ماهه اقدام به سوختگیری های متعدد 
نموده اند که بر این اساس برای چهار راننده کامیون اعلام 
جرم شده و تحقیقات در خصوص دو نفر دیگر ادامه دارد.
عارف اکبری همچنین تصریح کــرد: تخلفات احتمالی 
 این کامیون ها در ســوختگیری در حال بررسی توسط 
مقام قضایی و دستگاه های ذیربط است.دادستان عمومی 
و انقلاب مرکز استان هرمزگان خاطرنشان کرد: مبارزه 
با قاچاق به ویژه قاچاق ســوخت به صورت ویژه در 
دستور کار دستگاه قضایی استان قرار دارد و این مهم با 
رصد اطلاعاتی و عملیاتی و کارآمدسازی نظارت ها به 

صورت جدی پیگیری می شود.

توطئه خانوادگی برای قتل تازه  داماد

شناسایی عوامل اصلی صف های طولانی در جایگاه سوخت آریای بندرعباس 

 گروه حوادث// گروگانگیران که پسر بچه ای 
را برای باج خواهی ۱۵ میلیارد تومانی از کرمان 

ربوده بودند در زابل دستگیر شدند.
   سردار دوستعلی جلیلیان، فرمانده انتظامی 

سیستان وبلوچســتان گفت: در پی کسب 
خبری مبنی  بر گروگانگیری پســر 11 ساله 
در اســتان کرمان و حضور عاملان اصلی 
گروگانگیری در شهرســتان زابل، بلافاصله 

تیمی از کارآگاهــان مجرب پلیس آگاهی 
وارد عمل شدند.

  در بررســی جزئیات این پرونده مشخص 
شد آدم ربایان برای باج خواهی پسر بچه را 

در شهرســتان کرمان ربوده اند که با بررسی 
ســرنخ های موجود مخفیگاه عاملان اصلی 
گروگانگیــری در یکی از محــلات زابل 
شناسایی شــده و متهمان در یک عملیات 
ضربتی و غافلگیرانه دســتگیر و برای سیر 
مراحــل قانونی تحویل مأمــوران انتظامی 

استان کرمان شدند.

 ربودن پسر 11 ساله برای 15 میلیارد تومان

گروه حوادث// مرد کینه جو که یــک دکل مخابراتی را در یکی از 
محله های رشت تخریب کرده و آتش زده بود از سوی پلیس دستگیر 

شد.
   سرهنگ محمود حافظی، فرمانده انتظامی رشت گفت: هم زمان با ایجاد 
حریق عمدی و تخریب دکل مخابراتی در یکی از محله های شهر رشت، 
شناســایی و دستگیری متهم در دستور کار پلیس قرار گرفت. مأموران 
کلانتری 15 با اقدامات فنی و اشــراف اطلاعاتی عامل این آتش سوزی 
را ظرف مدت یک ساعت حوالی محل وقوع جرم، شناسایی و دستگیر 
کردند. متهم ضمن اعتراف به اعمال مجرمانه خود، اختلاف حساب با یکی 

از شرکت های مخابراتی را علت کار خود عنوان کرد.

 آتش زدن دکل مخابراتی برای تسویه حساب

  

      هیات اجرائی برگزاری انتخابات اتحادیه های صنفی
آگهی فراخوان اعضا اتحادیه صنف فروشندگان و سازندگان طلا و جواهر نقره 

بمنظور شرکت در انتخابات هیات مدیره و بازرسان اتحادیه
در راستای اجرای ماده 11 آیین نامه اجرایی انتخابات هیات مدیره و بازرسان اتحادیه های صنفی ، بدینوسیله از کلیه اعضای دارای 
پروانه کسب  آن اتحادیه دعوت می گردد با در دست داشتن اصل یا تصویر پروانه کسب یا کارت شناسایی عکس دار  از ساعت 12 
لغایت 14 روز یکشنبه مورخ 1402/08/28 جهت شرکت در انتخابات هیات مدیره و بازرسان شخصاً به نشانی بندرعباس – سالن 
سینما ستاره شهر مراجعه و نمایندگان مورد نظر خود را از بین افراد ذیل به تعداد 5 نفر اعضا اصلی انتخاب نمایند.  لازم بذکر است 

بر اساس تبصره ماده 13 آیین نامه انتخابات اتحادیه های صنفی اعطای وکالت و یا نمایندگی جهت دادن رأی ممنوع میباشد.

نام و نام 
خانوادگی 
داوطلبان 
بازرسی

  سید مهدی میرجلیلی  ابراهیم شجاعی      خلیل رمضان حلاج  سعید ابریشمی راد    

کمیسیون نظارت شهرستان بندرعباس

اسامی کاندیـداهای هیـات مدیره و بازرسان به ترتیب حروف الفبا:

            

            

  

  آرمان ذاکری افشار  عباس حاج آقا محمدی  محمد حسین جهازی بغدادآبادی  محمد علی اقیلم گرد  علی اصغر اقتصادی   محمد اقتصادی سرجمعی

  علی اصغر روشن پور )مهردوست(  محمدرضا شرافت مسعود صالحی زاد یزدی  فرزاد فردین  محمدکاظم فرهنگ دوست  محمد حسین کمالی

  محسن مختاریان  شهاب الدین کلانتری

هیات اجرایی برگزاری انتخابات اتحادیه های صنفی شهرستان بندرعباس ►



6
یکشنبه 21 آبان 1402

27  ربیع الثانی 1445

سال بیست و دوم شماره 4305 

    شهرستان  

ظروف شیشه ای در طبیعت زیر تابش آفتاب باعث بروز آتش سوزی است
روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

مدیر بنادر و دریانوردی قشم:
۲۶۸ هزار گردشگر داخلی و خارجی 
از جزایر هنگام و لارک دیدن کردند

  گروه شهرستان// مدیر بنادر و دریانوردی شهرستان قشم 
گفت: ۲68 هزار و 61۲ گردشگر داخلی و خارجی از ابتدای 
سال جاری تا پایان مهرماه با استفاده از شناورهای سبک ایمن 
و قایــق های تفریحی مجاز از جاذبه های طبیعی و تاریخی 
جزایر هنگام و لارک دیدن کردند.علی اشــتری افزود: این 
تعداد گردشــگر داخلی و خارجی از اول فروردین تا پایان 
مهر 1۴۰۲ از طریق بندر مسافری شهید ذاکری و اسکله های 
گردشگری شــیب دراز و کندالو به ۲ جزیره زیبای هنگام و 
لارک رفت و آمد کرده اند.وی ادامه داد: همچنین در مدت یاد 
شده 1۴۴ هزار و 65۴ گردشگر داخلی و خارجی از طریق 
اسکله کندالو و 119 هزار و 77۲ دوستدار جاذبه های طبیعی 
و گردشگری از طریق اسکله شیب دراز به وسیله شناورهای 
ســبک و قایق های تفریحی به جزیره هنگام سفر کرده اند.

رئیس کمیته حمل و نقل دریایی شهرستان قشم توضیح داد: 
در این مدت یکهزار و ۴85 گردشگر با استفاده از شناورهای 
سبک ایمن وارد جزیره لارک شده اند و ۲ هزار و 7۰1 مسافر 
و مردم جامعه محلی از این جزیره خارج شده اند.به گزارش 
ایرنا، اشتری اضافه کرد: تعداد گردشــگران اعزامی از بندر 
مســافری شهید ذاکری قشم به جزیره هرمز نیز 17۰ هزار و 
918 نفر ثبت و گزارش شده است که از این تعداد 86 هزار و 
618 نفر وارد این جزیره شده اند و 8۴ هزار و 3۰۰ نفر از آن 

با شناورهای ایمن از آن خارج شده اند.
برگزاری جشنواره قصه گویی در بندرخمیر 

  الناز مطهری نژاد گروه شهرســتان// رئیس اداره فرهنگ 
 و ارشاد اســلامی از برگزاری بیســت و پنجمین جشنواره 
قصه گویی در این شهرســتان خبر داد. به گزارش خبرنگار 
 دریا، موســی رونما بیان نمود: بیســت و پنجمین جشنواره 
بین المللی قصه گوی مرحله استانی 16آبان ماه با مشارکت 
کانون پرورشی فکری کودکان و نوجوانان و با همکاری اداره 
فرهنگ و ارشاداســلامی بندرخمیر با موضوع قصه گوی؛ 
نقالی؛ تواشی؛ سرود؛ نمایش در محل سالن امفی تئاترمجتمع 
فرهنگی هنری بندرخمیر برگزار گردید. رئیس اداره فرهنگ 
 و ارشــاد اســلامی هدف ازبرگزاری این جشنواره را ترویج 
قصه گویی دربین اقشــار و سنین مختلف جامعه عنوان کرد 
و بیان داشت: قصه گویی جهان مشترک و گفت وگوی تمام 
انسان هاست؛ و ما باید این زبان را ترویج دهیم.گفتنی است: 

در پایان این برنامه هدایایی به شرکت کنندگان اهدا گردید.

النــاز مطهری نژاد گروه شهرســتان// با حضور 
معاون وزیر و رئیس ســازمان شــیلات ایران به 
همراه مشــاور وزیر و مدیرکل دفتر توسعه پایدار 
و امــور فناوری وزارت جهاد کشــاورزی، رئیس 
 سازمان جهاد کشاورزی هرمزگان، مدیرکل دفتر 
برنامه ریزی و بودجه ســازمان شــیلات ایران، 
مدیرکل شــیلات هرمزگان، فرماندار شهرستان 
قشم مدیر کل شیلات لرستان، معاون صید و بنادر 

ماهیگیری شیلات هرمزگان،فرمانده یگان حفاظت 
منابع آبزیان شیلات استان وجمعی از مسئولین و 
جامعه صیادی و در راستای مصوبات سفر ریاست 
محترم جمهور به هرمزگان و بــا حمایت دولت 
مردمی تعدادی سازه زیستگاه مصنوعی در آبهای 

شهرستان قشم مستقر شد.
   بــه گزارش خبرنگار دریــا، معاون وزیر و رئیس 
ســازمان شــیلات ایران در حاشیه اســتقرار این 

ســازه گفت: روش های متفاوتی به منظور احیاء و 
بازسازی ذخائر آبزیان وجود دارد که ایجاد زیستگاه 
مصنوعي یکي از راه هایي اســت که در بازسازي و 
احیاء مجدد آبزیان در دریا نقش بســزایي دارد که 
خوشــبختانه دولت مردمی نگاه ویــژه به این مهم 
 دارد.وی افزود: در سفر ریاست محترم جمهوري به
 اســتان هرمزگان در دي مــاه 1۴۰۰، پروژه ایجاد 
زیســتگاه های مصنوعی دریایــی و تقویت یگان 
حفاظت منابع آبزیان با هدف بازسازی ذخائر آبزیان 
مصوب گردید و با پیگیری های مجموعه شیلات و 
دستور اســتاندار با جذب اعتبار لازم ، فاز اول این 
پروژه با ســاخت 15۰۰ سازه جهت ایجاد زیستگاه 
مصنوعی آبزیان در شهرستان های بندرلنگه، قشم و 
جزیره کیش تعیین و به مرحله اجرا رسید.حســینی 
با بیان اینکه ایجاد زیستگاه های مصنوعی حرکتی 

زیرســاختی برای توســعه اقتصاد دریامحور است 
تصریح کرد :فاز دوم ایجاد زیستگاه مصنوعی برای 
اولین بار در شرق استان )شهرستان های سیریک و 
 جاسک( نیز با هدف ساخت و استقرار 35۰۰ سازه در 
آب های شهرستان های مذکور شروع گردیده است.
در ادامه مدیرکل شیلات هرمزگان تصریح کرد :استقرار 
سازه های زیستگاه مصنوعی به دنبال درخواست های 
جامعه صیادی و به همت دولت مردمی پس از انجام 
مطالعات مکان یابی و ارائه گزارش توسط پژوهشکده 
اکولــوژی خلیج فــارس و دریای عمــان و اخذ 
مجوزهای لازم از اداره بنادر و دریانوردی اســتان و 
اداره حفاظت محیط زیست، سازه ها در دریا استقرار 
می یابد.مســعود بارانی افزود: بهبود تنوع زیستی، 
امکان صید مســتمر از دریا، زمینه سازی اشتغالزایی 
بیشــتر و پایدار، رونق صنایع جانبی، امکان تجدید 

نســل و بهره برداری مداوم و پایدار آبزیان، افزایش 
میزان صید و درآمد سالانه و در نتیجه بهبود وضعیت 
معیشتی صیادان، حفظ و ارتقای جایگاه آبزیان، بهبود 
زمینه های صادرات و ارزآوری و بازســازی ذخایر 
آبزیان از دیگر اهداف احداث و اســتقرار سازه های 
زیستگاه مصنوعی اســت.وی افزود: راستای اجرای 
فاز دوم نیز، مطالعات مکان یابی برای اجرای زیستگاه 
 در شهرستان جاسک توســط پژوهشکده اکولوژی 
 خلیــج فارس و دریــای عمان انجــام و مطالعات 
مکان یابی در شهرســتان سیریک نیز در حال انجام 
است.بارانی ساخت ســازه های مورد نظر فاز دوم 
جهت استقرار در شرق اســتان نیز توسط پیمانکار 
شروع گردیده است و تاکنون تعداد 8۰۰ سازه ساخته 
شده است که، استقرار سازه ها در دریا به زودی شروع 

خواهد شد.

خبر

با حضور معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران انجام شد

استقرار زیستگاه مصنوعی در آب های قشم 

►

مفقودی
یک جلد مبایعه نامه واگذاری زمین فیمابین آقای خدا خواست جعفرپور

 و سازمان منطقه آزاد  قشم بشماره 3381/م ق م /90مورخ 1390/6/3 مفقود گردیده
 و از درجه اعتبار ساقط می باشد

تبدیل قشم به جزیره نوآوری ایران 
گروه شهرستان// طی نشست مشــترک عادل پیغامی رییس هیات 
مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم و مسوولان جزیره ججو 
کره جنوبی و معاونت علمی نهاد ریاست جمهوری درخصوص افزایش 

همکاری ها به منظور تبدیل قشم به جزیره نوآوری گفت و گو شد.
   در این نشست مشترک در حاشیه دهمین دوره نمایشگاه کیش اینوکس 
انجام شد و در آن محمدجواد صدری مهر، دستیار معاون علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهوری در ساماندهی و توسعه زیرساخت های 
فنــاوری و نوآوری، GAKYEONG PARK قائم مقام مدیرعامل 
جزیره ججــو کره جنوبی و مهدی عظیمیان مدیر کارخانه نوآوری آزادی 
حضور داشــتند.جزیره ججو کره جنوبی به واسطه اقدامات انجام شده و 
ابتکارات خلاقانه در راستای دستیابی به توسعه و اکوسیستم تجاری جدید، 
به عنوان جزیره نوآور در این کشــور شناخته شده است.حضور استارآپ 
های پویا، تجارت های نوآورانه، رشــد کسب و کارهای مدرن، استفاده از 
فناوری های نوین از جمله ویژگی های فضای اقتصادی ججو اســت که 
در آن تلاش می شود اکوسیستمی ایجاد شود که هم پول، و هم استعداد و 
تجربه را در بر بگیرد.از همین روی اســتفاده از تجربیات و مسیر طی شده 
در ججو می تواند کمک شایانی به برنامه ریزی مناسب برای توسعه پایدار 
جزیره داشــته باشد و نشست عادل پیغامی و جمعی از مدیران سازمان با 
مسئولان ججو نیز با همین هدف انجام شد.در پایان این نشست مقرر گشت، 
تفاهم نامه همکاری سازمان منطقه آزاد قشم و معاونت علمی نهاد ریاست 
جمهوری به منظور هم افزایی در راستای تبدیل قشم به جزیره نوآور امضا 
شــود.به گزارش فارس، دهمین دوره رویداد بین المللی کیش اینوکس به 
میزبانی منطقه آزاد کیش و با حضور مشاور رئیس جمهور و دبیرشورایعالی 
مناطق آزاد، مدیران عامل مناطق آزاد، مدیران ارشد نظام بانکی، بورسی، 
اتاق بازرگانی، صاحب نظران اقتصادی کشــور، سرمایه گذاران داخلی و 

خارجی در مرکز نمایشگاهی بین المللی منطقه آزاد کیش برگزار شد.

گروه شهرســتان// امام جمعه قشم گفت: کمبود 
بنزین و صف هــای طولانی گاز شایســته مردم 
هرمزگان نیست و مســئولان فکری به حال این 

وضعیت کنند.
   حجت الاسلام والمسلمین حاجبی، امام جمعه قشم 
در خطبــه نماز جمعه این هفته ضمن اشــاره به روز 
علم در خدمت صلح و توسعه اظهار کرد: آنچه مورد 
تاکید امامین انقلاب بوده است، این است که ما نباید به 
سواستفاده علم و دانش در مسائل مانند آنچه که غرب 
به کار می برد، بپردازیم.وی افزود: علم می تواند هم در 
خدمت علم و توســعه قرار گیرد و هم می تواند آنچه 
که امروز در غزه اتفاق می افتد را به همراه داشته باشد. 

امام جمعه قشم با تاکید بر ریشه کن کردن صهیونیسم ها 
خاطرنشان کرد: دنیا شاهد جنایات صهیونیسم هاست 
اما ســکوت اختیار کرده است و به همین دلیل ما باید 
بدانیم که موشک سازی شــهید تهرانی مقدم ها برای 
نابودی این غده ســرطانی است تا منطقه بتواند روی 

صلح و آرامش را ببیند.
  وی اضافه کرد: علــت اینکه امریکا پول های مردم 
ایران را در بانک بلوکه کرده اســت این اســت که با 
کشورهای استعمارگر با استقلال کشورها منافع خود 
را در خطر می بینند.حجت الاسلام والمسلمین حاجبی 
در ادامه عنوان کرد: امروز شــما می بینید که همچنان 
غزه مظلوم نماد مقاومت و خط مقدم جبهه حق علیه 

باطل است. وی ادامه داد: نبرد الاقصی صهیونیسم ها 
را گیج کرده  بود امــا امریکایی ها آن ها را نجات داد.

امام جمعه قشم با اشاره به موضوع کمبود سوخت بیان 
داشــت: کمبود بنزین و گاز و صف های طولانی گاز 
و بنزین و سخت گیری تعرفه های بنزین شایسته مردم 
هرمزگان نیست. به گزارش فارس، وی افزود: شرکت 
پالایش پخش در مقابل مردم است نه در کنار مردم و 
هم تاجر است و هم ظالم.حجت الاسلام حاجبی گفت: 
در مسئله گاز رسیدگی جدی به مسئله گازرسانی و 
افزایش گاز در اســتان هرمزگان و خصوصا در قشم 
باید در دســتور کار قرار گیرد تا مردم در صف های 

طولانی گاز معطل نشوند.

گروه شهرستان// امام جمعه هرمز گفت: باتوجه به آغاز فصل 
گردشگری ، میراث فرهنگی ، گردشگری و صنایع دستی باید 

صنعت گردشگری در جزیره هرمز را ساماندهی کند. 
    حجــت الاســلام جعفر رســتاخیز امام جمعــه هرمز در 
خطبه های نماز جمعه این هفته با اشاره به آغاز فصل گردشگری 
در جزیره هرمز گفت: میراث فرهنگی، گردشگری وصنایع دستی 
که متولی گردشگری اســت باید گردشگری در جزیره هرمز 
سامان بدهد که مشکلات زیادی به بار خواهد آورد. امام جمعه 
هرمز بیان داشت : متاسفانه گردشگری که در جزیره هرمز می آید 
از امکانات ابتدایی که همان سرویس بهداشتی است برخوردار 
نیست ومسئولین امر در این خصوص  هرچه زودتر اقدام کنند. 
بومی گردی وســایل نقلیه تا اتفاقی رخ نداده است  ساماندهی 
کنند. حجت الاسلام رستاخیز با گرامیداشت سالروز شهادت 
پدر موشکی شهید تهرانی مقدم گفت : شهید تهرانی مقدم سردار 
جهاد خودکفایی بود که توانست با تحولی که در حوزه ساخت 
موشک ایجاد کند امنیت را برای نظام اسلامی به ارمغان بیاورد.
امام جمعه هرمز بااشاره به سالروز رحلت علامه طباطبایی بیان 
کرد: علامه طباطبایی چشمه جوشان و فیاض علم و عرفان و 

تقوا بود و ارادت و مــودت و ولایت به اهل بیت و عصمت و 
طهارت در زندگی ایشــان موج می زد. رئیس شورای فرهنگ 
عمومی جزیره هرمز با گرامیداشــت هفته کتاب و کتابخوانی 
گفت: کتاب یک یار مهربانی اســت که رسالت پرورش نسلی 
مهربان را دارد گسترش فرهنگ مطالعه و کتابخوانی باعث رشد 
جامعه است مثل قدیم باید مساجد ما هم کتابخانه داشته باشند 
 به ویژه کتبــی که الگو را برای نوجوان و جوان معرفی می کند.

حجت الاسلام رستاخیز بااشاره به تحولات منطقه و سرزمینهای 
اشــغالی اظهار داشت : غزه به خط مقدم و نماد جبهه مقاومت 
تبدیل شده اســت مردم فلسطین ثابت کردند که رژیم غاصب 
صهیونیستی قدرت بازدارندگی ندارد جبهه مقاومت یقین دارد که 
پیروز نبرد است.امام جمعه هرمز گفت: عملیات طوفان الاقصی 
حیثیت ستون نظامی و امنیتی اسرائیل را از بین برد و حالا هدف 
مقاومت فرو ریختن ستون اقتصادی اشغالگران است.وی گفت: 
جهان امروز در حال تماشای نسل کشی در غزه به وسیله رژیم 
غاصب صهیونیستی است این نقص جدی قوانین بین المللی است 
یک جنایات جنگی در غزه به وسیله اشغالگران اتفاق می افتد 
کسانی که مدعی حقوق بشر هستند امروز طرفدار اسرائیل هستند 

هیچ عکس العملی نشان نمی دهند.امام جمعه هرمز بیان کرد: یکی 
از مهمترین اهداف آمریکا از ایجاد بحران ها و جنگ ها زمینه سازی 
 برای فروش بیشــتر سلاح برای کشــورهای مختلف است.

حجت الاسلام رســتا خیز در خطبه نخست بااشاره به آیا ت 
وروایات به اهمیت بنیاد خانواده پرداخت و گفت : مهمترین نهاد 
اجتماعی خانواده است. خانواده محبوب ترین نهاد نزد خداوند 
متعال است و جامعه ای که دارای خانواده سالم باشد آن جامعه 
پویا سرزنده با نشاط است.وی گفت: یکی از عوامل بقا و رشد 
خانواده رعایت آداب اســت که اسلام به آن تاکید کرده است و 
یکــی از ادب، ادب در گفتار و رفتار اســت که خانواده باید با 
یکدیگر ابد در گفتار و عمل در رفتار داشته باشند زیبا سخن 
بگویند در کلام احترام همدیگر را حفظ کنند پرخاشگری وجود 
نداشته باشد.به گزارش فارس، امام جمعه هرمز بیان کرد: وقتی 
در خانواده ای پرخاشــگری و کلمات زشت یا مسخره وجود 
داشته باشد آن خانواده نشاط و شــادابی خودش را از دست 
می دهد و باعث می شــود به مرور زمان اختلافات خانوادگی 
 ایجاد شــود و بقای خانواده از دســت می رود.حجت الاسلام 
رستا خیز اظهارداشت : یکی از آداب خانواده ادب ورود به منزل 
است وقتی پدر وارد خانه می شود به اهل خانه سلام کندوسلام 
پدر پیام دارد پیام دوستی و خیرخواهی، و عاطفه را زیاد می کند 

و این باعث بقا و رشد خانواده است.

امام جمعه قشم: 

کمبود بنزین و صف های طولانی گاز شایسته مردم هرمزگان نیست 
امام جمعه هرمز:

 اداره میراث فرهنگی، گردشگری هرمز را سروسامان دهد 

  
ن سند مالکیت آگهی فقدا

نظر به اینکه خانم راضیه شایقی دهبارز فرزند غلامرضا به شماره شناسنامه ٤٠٦ به موجب دو فقره استشهادیه محلي مدعي شده است که سند مالکیت 
پلاك ۳٦8۹ فرعی از 8- اصلی تحت عنوان شش دانگ یک قطعه آپارتمان به مساحت ۱۵٠,۹۵ متر مربع واقع در دهبارز رودان بخش سه بندعباس که در 
دفتر املاك جلد ۹۹ صفحه 8٠ ذیل ثبت ۱۳8۳۷ ثبت و سند مالکیت آن به شماره چاپی ۵٤۱٦۳٢ سری ب سال ۹٠ صادر و تسلیم گردیده است لکن به 
علت جابجایي اثاثیه منزل مفقود گردیده است و تقاضای صدور سند مالکیت المثني پلاك فوق برابر ماده ۱٢٠ آیین نامه قانون ثبت و تبصره هاي ذیل آن 
نموده است لذا در اجراي ماده مزبور اعلام مي گردد چنانچه هر کس مدعی انجام معامله یا سند مالکیت نزد او مي باشد بایستي از تاریخ انتشار این آگهی 
ظرف مدت ۱٠ روز اعتراض خود را به اداره ثبت رودان تسلیم و رسید اخذ نماید در صورت عدم اعتراض و عدم ارائه سند مالکیت اداره ثبت اسناد و 
املاك رودان مطابق ماده ۱٢٠ آیین نامه مزبور به صدور سند مالکیت المثني بنام متقاضي اقدام خواهد نمود. در ضمن پلاك مزبور بموجب سند رهنی 
شماره ٤٤٦٢ مورخ ۱۳۹٢/٠۳/٠٤ و سند رهنی شماره ٤٤۵٤ مورخ ۱۳۹٢/٠۳/٠٤ تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره ۷۷ رودان در رهن بانک توسعه 

تعاون شعبه رودان قرار گرفته است.  ۱۱۱ م/ الف- تاریخ انتشار:٢۱/۱٤٠٢/٠8
محمد هادی کمالی-  کفیل اداره ثبت اسناد و املاک رودان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

الناز مطهری نژاد گروه شهرســتان// معاون وزیر و رئیس 
سازمان شــیلات ایران به همراه مشــاور وزیر و مدیرکل 
دفتر توســعه پایدار و امور فناوری وزارت جهاد کشاورزی، 
 رئیس سازمان جهاد کشــاورزی هرمزگان، مدیرکل دفتر 
برنامه ریزی و بودجه سازمان شیلات ایران، مدیرکل شیلات 
هرمزگان، فرماندار شهرســتان قشــم مدیر کل شیلات 
 لرستان، معاونین شــیلات هرمزگان ضمن دیدار با مدیران 
 شرکت های و مدیریت پارک زیست فناوری خلیج فارس-

قشم  از  شرکت های مستقر در این پارک بازدید کردند.
   به گزارش خبرنگار دریا، در حاشــیه این بازدید معاون 
وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران با بیان اینکه پارک های 
زیست فناوری زمینه ساز تحقق اقتصاد دریا محورهستند، 
هرمزگان را پیشــرو در بهره بــردار ی موثر از پارک های 
زیست فناوری در حوزه شیلات خواند.سید حسین حسینی 
افزود: اســتفاده از توانمندیهای و ظرفیت های شرکت های 
فناور مستقر در پارک زیست فناوری خلیج فارس می تواند 
در رفع بســیاری از چالش هاس مربوط به آبزی پروری و 
دیگرحوزه های شیلات بسیار موثر باشد.وی با بیان اینکه 
کشورهای حاشیه خلیج فارس و آسیایی مقصد خوبی برای 
صادرات ماهیان زینتی دریایی تولید شده دراستان هرمزگان 
 هســتند گفت: در این بین پارک زیســت فناوری قشم و 
شــرکت های زیر مجموعه آن می توانند نقشــی اساسی 
 داشــته باشند.معاون وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به اینکه 
آبزی پروری در حال توسعه است و در حال حاضر بخش 

قابل توجهی از تولیدات شیلاتی شامل می شود تصریح کرد: 
 یقینا حرکت در مسیر توسعه ظرفیت های آبزی پروری از 
برنامه های مهم شــیلات اســت و این مهم یک ضرورت 
 برای تحقق اقتصاد دریا محور است.حسینی توجه و توسعه 
آبزی پــروری را لازمه و ضرورت تامیــن امنیت غذایی 
و تامین پروتئین دریایی مورد نیاز کشــور خواند و افزود: 
شــرایط آبی کشــور و کم مصرف تر بودن آبزی پروری 
 نسبت به دیگر روش های تامین پروتئین ،تائید کننده نقش 
مهــم آبزی پروری در تامین امنیت غذایی اســت.وی نیاز 
محور کردن دانش در شــرکت های دانش بنیان را یکی از 
برنامه های شــیلات خواند و گفت در این مسیر گام های 
خوبی برداشــته شده و تاکنون بیش از 5۰ نیاز دانش بنیان 
در حوزه شیلات شناســایی و افق برنامه های شیلات در 
این حوزه مشــخص شده است.همچنین مشــاور وزیر و 
مدیرکل دفتر توســعه پایدار و امور فناوری وزارت جهاد 
 کشاورزی صمن تشکر ویژه از معاون وزیر و رئیس سازمان 
شــیلات ایران در توجه ویژه به شرکت های دانش بنیان و 
نو فناور گفت: خوشبختانه برنامه های زیر ساختی و دانش 
بنیان خوبی برای توســعه شیلاتی کشــور در دست اقدام 
است.صادق توســلی زاده اقلیم و موقعیت جزیره قشم و 
اســتان هرمزگان در توسعه اقتصاد دریا محور بسیار حائز 
اهمیت و ویژه خواند و تصریح کرد: بدون شک در آینده ای 
نزدیک شاهد درخشش بیش از پیش فعالیت های شیلاتی 

و همچنین پارک زیست فناوری خلیج فارس-قشم خواهیم 
بود.در ادامه مدیر کل شیلات هرمزگان با اشاره به استقبال 
همیشگی مجموعه شیلات از مراکز و ظرفیت های علمی در 
توسعه شیلاتی گفت: در این بین پارک های زیست فناوری 
از جایگاه ویژه ای برخودار هستند و بی شک می توانند با 
 استفاده از نوآوری و فناوری گام های خوبی در مسیر توسعه 
فعالیت های شــیلاتی بردارند.مســعود بارانــی بازدید از 
 مزرعــه پرورش میگو متراکم این پــارک، دو مرکز تکثیر 
ماهیان زینتی، مرکز تکثیرو پرورش جلبک، کارگاه ماهی 
خشــک کنی) ســطح زیان ریز( و ... را از اهم مکان های 
بازدید شده در بازدید از پارک زیست فناوری خلیج فارس_ 
قشــم خواند.رئیس پارک زیست فن آوری قشم دستیابی 
پارک زیست فناوری خلیج فارس به عنوان قطب فناوری های 
زیستی کشور با تکیه بر مزیت رقابتی محصولات دانش بنیان 
و پتانسیل های جزیره قشم از چشم اندازهای مهم این پارک 
خواند.محمد شــریف رنجبر افزود: پارک زیست فناوری 
خلیج فارس در نظر دارد با تکیه بر ظرفیت ها و قابلیت های 
منطقه و بهره گیری از نیروهای متخصص، بســتری مناسب 
جهت رشد و توسعه ی کسب وکارهای دانش محور به ویژه در 
حوزه زیست فناوری و صنایع وابسته فراهم آورد.وی تامین 
زیرساخت ها و کمبود اعتبارات در کنار ظرفیت های عظیم 
منطقه خلیج فارس به ویژه قشم را از چالش های مهم پیشرو 

توسعه این پارک خواند.

معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران عنوان کرد 

پارک های زیست فناوری زمینه ساز تحقق اقتصاد دریا محور 
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اجتماعی

طالع بینی

 04:43:48 اذان صبح
06:02:28
11:29:01 
16:55:14
17:12:38 

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:17:45 اذان صبح
06:39:42 
11:59:24
17:18:45

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

 05:07:04 اذان صبح
06:27:02 
11:50:46 
17:14:10 
17:31:53 

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:27:33 اذان صبح
05:47:58
11:10:46 
16:33:13 
16:51:02 

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:00:37 اذان صبح
06:21:06 
11:43:45 
17:06:02 
17:23:52 

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:43:14 اذان صبح
06:04:18 
11:25:46
16:46:52
17:04:50 

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

 05:05:32 اذان صبح
06:26:55 
11:47:44 
17:08:12 
17:26:15 

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

 04:55:27 اذان صبح
06:17:56 
11:36:36 
16:54:54
17:13:13 

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب 17:36:56 اذان مغرب اذان مغرب

فروردین :
روز خوبی را آغاز کرده اید و احساس شادی و نشاط 
می کنید، این احساس را به فال نیک بگیرید و با انگیزه 
بیشــتری به انجام کارهای روزانه مشغول شوید. صرفه جویی را ادامه 
دهید و از پس انداز و اندوخته  مالیتان برای رســیدن به موفقیت بهره 
بگیرید.اجازه ندهید انجام کارهای غیرضروری، وقت  باارزشتان را هدر 
بدهد. وقت خود را به انجام کارهای پیش پاافتاده سپری نکنید و توجه 

بیشتری به اعضای خانواده اختصاص دهید. 

  اردیبهشت :
روزی سرشــار از خوشی و نشاط را آغاز کرده اید و از 
شــادی در پوست خود نمی گنجید، این نشاط و شادی 
را با اعضــای خانواده به اشــتراک بگذارید و خاطره 
خوشــی های امروز را در ذهن اطرافیان ماندگار کنید. فرصتی برای 
افزایش درآمد دارید اما قبل از هرگونه سرمایه گذاری، جوانب این کار 
را حســابی بررسی کنید. یکی از اطرافیان توقع  بی جایی از شما دارد، 
با این فرد صحبت کنید و با درمیان گذاشــتن شرایط خود، از ایشان 

درخواست نمایید تا توقع های بی جا را کنار بگذارد. 

  خرداد :
فکــر به چیزهای منفی را کنار بگذارید و با مثبت گرایی، 
روحیه تان را تقویت کنید. پولی که برای خرید کالای مهمی 
نیاز دارید امروز به دستتان می رسد. موقعیت خرید کالای 
دلخواه خود را از دست ندهید و قبل از اینکه این پول خرج شود، کالای 
دلخواه را سفارش دهید. انسان مسئولیت پذیری هستید و شبانه روز برای 
رفاه و آســایش اهل منزل تلاش می کنید، این رویکرد را ادامه دهید و 

مطمئن باشید اعضای خانواده قدردان تلاش های شما هستند. 
  تیر :

یکی از اطرافیان شما امروز به موفقیتی چشمگیر دست 
میابد و باعث افتخار شما می شــود. این موفقیت را به 
ایشان تبریک بگویید و در این دستاوردها سهیم باشید. 
مدتی است که از کسی پول قرض کرده اید یا وامی گرفته اید، امروز موعد 
پرداخت این پول فرا رســیده و کسی که از ایشان پول گرفته اید انتظار 
بازپرداخت این قرض را دارد. این پول را حتی اگر از زیر ســنگ  هم 

شده فراهم کنید و دِین خود را ادا نمایید. 
  مرداد :

خبر شاد و خوشحال کننده ای امروز به دستتان می رسد. 
ایــن خبر را با اعضــای خانواده درمیــان بگذارید و 
لحظه های شــادی را در کنار دوستان و آشنایان تجربه 
کنید. مشکلی راه شما را سد می کند. اجازه ندهید این مشکل شما را از 
هدف هایتان دور نگه دارد. برای حل آن از افراد باتجربه کمک بگیرید و 
گرفتاری ها را پشت سر بگذارید. شرایطی برای تنهایی پیدا می کنید، اما 
از تنهایی دوری بگیرید چرا که فکرهای ناراحت کننده ای به ذهن شما 

خطور می کند و تنهایی غصه هایتان را افزایش می دهد.  
 شهریور :

 کسالت و بیماری را با ورزش و تحرک از وجود نازنین  
خود دور کنید. فرد باتجربه ای سر راه شما قرار می گیرد. 
پای صحبت های این فرد بنشینید و تجربه های ایشان را 
به کوله بار زندگیتان اضافه کنید. میان شــما و فردی مشاجره ای ایجاد 
می شود. در این مشاجره کوتاه نیایید و به اطرافیان ثابت کنید که حق 
با شماست. اعضای خانواده ولخرجی های زیادی می کنند و این شرایط 
گرفتاری مالی شما را به دنبال داشته است. در اولین فرصت با اهل منزل 
صحبت کنید و از ایشــان بخواهید تا جانب احتیاط را در خرج های 

خود نگه دارند.
 مهر :

روز حساسی را آغاز کرده اید و اگر حواستان را بیشتر 
از همیشه  جمع نکنید، ضرر هنگفتی را تجربه خواهید 
کرد. در نتیجه تا می توانید مواظب باشید و روز را بدون 
هرگونه ضرر و زیان به پایان برسانید. درک و تفاهم متقابلی میان شما و 
همسر یا عشق  زندگی تان وجود ندارد و این وضعیت روز به روز فاصله 

میان شما را بیشتر کرده است. 
 آبان :

خرج غیرمنتظره ای ســر راه شما قرار می گیرد و مجبور 
می شــوید برای حل این مشــکل از پس انداز تان کمک 
بگیرید. از این اتفاق درس بگیرید و در آینده بیشــتر به 
فکر پس انداز و صرفه جویی باشید. برای حل مشکلات یکی از اعضای 
خانواده پا پیش بگذارید. مطمئن باشــید این فرد کمکی که به ایشان 
می کنید را فراموش نخواهد کرد و اولین فرصت محبت شما را جبران 

می کند.  
   آذر :

پس انداز خود را راکد نگذارید و امروز ســرمایه گذاری 
مطمئنی انجام دهید. این سرمایه گذاری زودتر از چیزی که 
فکرش را بکنید نتیجه خواهد داد و زمینه افزایش درآمد 
شــما را به دنبال خواهد داشت. احساس می  کنید رابطه شما و عشق 
 زندگی تان رو به سردی گذاشته و آتش عشقتان در حال خاموش شدن 
اســت، اجازه ندهید عشقی که روزگاری برای آن خودتان را به آب و 
آتش می زدید، به همین راحتی خاموش شــود و از امروز رویکردی 
عاشقانه را با عشق  زندگی تان در پیش بگیرید و مطمئن باشید که ایشان 

نیز عشق شما را بی پاسخ نخواهد گذاشت. 
 دی :

مشــکلات خود را به زبان نمی آوریــد و اطرافیان از 
گرفتاری های شما بی خبر هستند. ادامه این رویکرد غیر 
از اینکه مشکلات شما را وخیم تر کند، چیزی برایتان به 
دنبال ندارد. امروز گرفتاری های خود را با آشنایانی که به آن ها اعتماد 
دارید در میان بگذارید و از دوستان و آشنایان برای حل این گرفتاری ها 

کمک بخواهید. 
   بهمن :

احساس می کنید که بیشتر از همیشه شاد و با انرژی هستید 
و هیچ مشــکلی در سر راه خود نمی بینید، این احساس 
را غنیمت بدانیــد و به لطف انرژی و انگیزه ای که دارید، 
کارها را سریع تر از همیشه انجام دهید و فرصتی برای استراحت و تفریح 
پیدا کنید. با فرصت مناســبی برای افزایش درآمد و سود بیشتر روبه رو 
خواهید شد. از این شرایط نهایت استفاده را ببرید و دارایی های خود را 
دوچندان کنید. مشاجره ای میان اعضای خانواده بر سر چیزهای کوچک 

و پیش پا افتاده ایجاد شده و اهل منزل روز پر تنشی را تجربه می کنند. 
  اسفند :  

انسان آرامی هستید و همیشه از حاشیه ها دوری می گیرید، 
این رویکرد امروز به کمک شــما می آید و به رغم اینکه 
مشــکلات زیادی در اطرافتان وجود دارد، آرامشِتان را حفظ خواهید 
کرد. یکی از آشنایان از شما تقاضای پول دارد. هر کاری از دستتان بر 
می آید برای ایشــان انجام دهید و مطمئن باشید پولی که به وی قرض 
می دهید را زودتر از چیزی که فکرش را بکنید باز پس می دهد. با اتفاق 
غیرمنتظره ای روبه رو خواهید شد. اجازه ندهید این اتفاق شما را از مسیر 

دلخواهتان در زندگی دور کند.  

گروه اجتماعی // »پرونده طلاقش را در دست گرفته بود و انتظار این 
را می کشید تا همین چند جلسه مشاوره اجباری و مهر و امضای آن 

برای قاضی دادگاهش تمام شود.
   با هزار امید و آرزو با پسری که سال ها عاشقش بود و از خودش بیشتر 
به او اعتماد داشت ازدواج کرده بود اما زندگی شان به یک سال نرسیده بود 
که برای جداشدن از هم اقدام کردند. بارها به همسرش گفته بود که قبل 
از شروع زندگی چند جلسه ای مشاوره بروند اما گوش او بدهکار نبود 
و فکر می کرد نسبت به همه مسائل آگاهی دارد، ولی زندگی روی خوبی 
به آنان نشان نداد و سرانجام در پله های دادگاه به دنبال رهایی از یکدیگر 
بودند. دختر غرق این افکار بود که وارد اتاق مشــاوره شــد تا آخرین 
امضای این پرونده را هم بگیرد و برای سرنوشت جدید خود فکر چاره ای 
کند.لزوم شــناخت افراد از یکدیگر برای آغاز یک راه پرفرازونشیب 
مخصوصا برای زوج های جوان بســیار مهم است. استفاده از مشاورین 
پیش از ازدواج ازجمله مسائلی است که دختران و پسران جوان باید بیشتر 
به آن توجه کنند و آن را کم اهمیت نشمارند، چراکه این موضوع به عنوان 

یک ابزار قدرتمند در تشکیل خانواده و رفاه زناشویی مطرح می شود.
 *  مشاوره پیش از ازدواج کارگشاست

  شهرام وزیری، متخصص روان شناس بالینی و عضو هیات علمی دانشگاه 
درباره لزوم و اهمیت مشــاوره پیــش از ازدواج به جام جم می گوید: 
»مشــاور، فرد متخصصی اســت که می تواند برخی از مشکلات را که 
بعدها به موضوعات جدی در بین زن و مرد منجر می شــود تشخیص 
دهد و در این زمینه کارگشا باشد.« به گفته وی، برخی معتقدند که ازدواج 
کنید و پس ازآن رضایت ایجاد می شــود؛ این شعارها درست نیست و 
شاید در شرایطی پاسخگو باشد اما به نسل جدید که اطلاعات مختلفی 
دارد واین اطلاعات را از کتاب ها، فیلم های آموزشــی، فضای مجازی 
و... به دســت می آورد، نمی توانیم بگوییم به مشاوره برود تابرای ازدواج 

راهنمایی اش کند.«
*  بررسی ظرفیت شراکت در زندگی

  وزیری با اشاره به استفاده از مشاورین فردی پیش از ازدواج می افزاید: 
»طبیعی است که برای زندگی و داشتن سلامت روان بهتر، منتظر ازدواج 
نیستیم، اما پاسخ به این سؤالات که من چه کسی هستم، از زندگی چه 
چیزی را می خواهم و چه اهدافی را دنبال می کنم از مواردی اســت که 
اگر از دوران نوجوانی بررسی شود، قطعا شانس من برای گرفتن تصمیم 
عاقلانه بیشتر و در بهتر متوجه شدن نیازها بسیار موثر است، ولی این به 
معنای مراجعه نکردن به مشاوره پیش از ازدواج نیست. بررسی این مورد 
که آیا ظرفیت شراکت در زندگی را داریم یا نه، از ضرورت های دریافت 

مشاوره پیش از ازدواج است.«
 *  بررسی بلوغ فکری برای همسرگزینی 

  به  صورت ذاتی استفاده از مشاوره خوب است، چراکه درحال حاضر در 
شرایطی هستیم که برخی افراد تفکرات نادرست و نامانوس اما زیبا را 

هدیه می کنند و باورهایی غلط را برای افراد رقم می زنند.  وزیری با بیان 
این مطلب یادآور می شود: »رواج جملاتی همچون ازدواج با نیمه گمشده 
در جامعه بسیار رایج شده است. دو فرد نیازها، چشم اندازها و علایق 
متفاوتی دارند اما مهم این است که بتوانند با وجود برخی از این تفاوت ها 
خوب زندگی کنند.« از نگاه این کارشــناس، این که مدام می گویند فرد 
مقابل را تغییر می دهیم تفکر غلطی است، اگر تغییری رخ می داد با این 
همه طلاق مواجه نبودیم.  وزیری تاکید می کند: »کمترین فایده مشاوره 
پیش از ازدواج بررسی بلوغ فکری افراد برای همسرگزینی است یا این 
مورد که آیا همسر انتخابی من در راستای اهداف و ارزش های من قرار 
دارد یا خیر؟ مشاوره در اینجا به زوجین کمک می کند با درنظرگرفتن 
عقلانیت و اصول درســت فکرکردن و خارج از احساسات جرقه ای و 
زودگذر، به این سؤالات پاســخ داده و در یک محیط امن این هم کفو 

بودن را بررسی کنند.«
 *  شانس کمتر طلاق با مشاوره پیش از ازدواج

  این روان شناس بالینی بر این باور است: »این که زندگی را شروع و تغییر 
می کنیم یا تغییر می دهیم و عادت می کنیم و سازگار می شویم ازجمله 
تصورات نادرســت و خطرناک پیش از ازدواج اســت.« عدم  استفاده 
زوجین از مشــاوره های پیش از ازدواج لزوما ایجاد یک تجربه بد را 
به دنبال نخواهد داشت. شهرام وزیری با ارائه توضیحاتی در این خصوص 
می گوید: »اگر زوج های جوان به راهکارهای عجیب وغریبی مثل جادو 
و غیب گویی متوسل نشــوند و به جای آن به مشاوره پیش از ازدواج 
مراجعه و به راهنمایی های علمی او تکیه کنند، قطعا شانس آنان برای 

طلاق کمتر است.«
*  وظیفه مشاوره پیش از ازدواج، بیماریابی نیست

  وزیری معتقد است هوشیاری رسانه ملی و سایر وسایل ارتباطات جمعی 
درخصوص ضرورت مشــاوره پیش از ازدواج، بســیار راهگشاست. 
اقداماتی که به ســلامت روان و بدن جامعه مربوط می شود از مواردی 
است که باید بیشــتر به آن پرداخت.وی در این زمینه تصریح می کند: 
»رسانه ها باید این را به عموم مردم توضیح بدهند که وظیفه مشاوره پیش 
از ازدواج بیماریابی یا تشخیص اختلال در افراد نیست، بلکه فهمیدن 
این موضوع اســت که آیا زوجین به بلوغ فکری لازم برای کنارآمدن 
با یکدیگر جهت تشکیل خانواده رسیده اند یا نه؟«خانواده ها باید به این 
امر توجه کنند و شــرایط خود را بسنجند و ببینند آیا اطلاعات کافی 
برای اقداماتی که می خواهند انجام دهند دارند و اگر مطمئن نیستند، حتما 
باید به مشاوره مراجعه کنند.عضو هیات علمی دانشگاه ضمن بیان این 
موضوع می گوید: »قوه قضاییه همت بزرگی را در زمینه طلاق زوجینی 
کــه الزام حضور قاضی را دارند انجام داده و درصورت تقاضای طلاق، 
ـ ۴ جلسه به مشاوره ارجاع می دهد تا قطع امید را آن  آنان را برای 5 ـ
روان شناس به قاضی اعلام کند. از نظر من اگر این الزامات برای پیش از 

ازدواج هم در نظر گرفته شود بسیار خوب است.«/جام جم 

    
نصب دوربین مدار بسته در مهدهای کودک مجاز است؟

 گروه اجتماعی // بر اساس اعلام رئیس سازمان ملی تعلیم و تربیت 
کودک، گرچه نصب دوربین مدار بسته در کودکستان ها )مهدهای 
کودک و پیش دبســتانی( به منظور افزایش ایمنی کودکان مجاز 
است اما انتشار تصاویری که از طریق این دوربین های مدار بسته 

در کودکستان ها ضبط شده، تخلف است.
    همچنین با توجه به ملاحظات موجود، کودکســتان ها نمی توانند 
دوربین را به گوشی موبایل والدین وصل کنند تا آنها تصاویر بچه ها را 
به طور زنده مشاهده کنند. مجتبی همتی فر ، درباره اینکه نصب دوربین 
مدار بسته در مهدهای کودک و اتصال این دوربین ها به موبایل والدین 
به منظور مشاهده تصاویر فرزندان خود به صورت زنده مجاز است؟، 
اظهار کرد: اصل نصب دوربین مدار بســته در کودکستان ها به لحاظ 
افزایش امنیت و ایمنی کودکان و مراقبت بیشتر مربیان از آنها، توصیه 
می شود و مورد تاکید است اما این تصاویر نباید دراختیار دیگران و 
حتی والدین قرار گیرد، بنابراین اتصال این تصاویر به گوشی موبایل 

والدین تخلف است.
*  مربی مرد در کودکستان نداریم

  وی توضیح داد: علت اینکه می گوییم نباید این تصاویر در اختیار 
دیگران و حتی والدین قرار گیرد و تخلف محسوب می شود به چند 
دلیل باز می گردد؛ اول آنکه عمده مربیان ما در کودکســتان ها خانم 
هستند و ما تقریبا مربی آقا نداریم از این رو به دلیل فضای محرمی که 
در کودکستان وجود دارد، ممکن است پوشش مربیان مناسب انتشار 
عمومی نباشــد از این رو  تاکید داریم که در پخش این فیلم ها حتما 

دقت شود.
*  اهمیت رعایت حقوق کودک

   رئیس سازمان ملی تعلیم و تربیت کودک، با بیان اینکه در بازنمایی 

فعالیت های کودکستان ها در فضای مجازی باید حقوق کودک رعایت 
شــود، تصریح کرد: بدون اجازه ولی و خود کودک انتشار عکس او  
موضوعیت دارد. از سوی دیگر توجه به اقتضائات و شئون فرهنگی و 
ارزشی جامعه ما نیز مهم است. شاید فعالیت هایی که در کودکستان ها 
انجام شده است به تناسب سن بچه ها و فضا مناسب باشد اما انتشار 
آن در فضای عمومی اصلا معنا دار نیست و تخلف است.بنا بر اعلام 
همتی فر، 7 میلیون و 3۰۰ هزار کودک زیر هفت سال در کشور وجود 
دارد که همگی  آنها جامعه مخاطب سازمان ملی تعلیم و تربیت کودک 
هســتند اما به طور مستقیم حدود 9۰۰ هزار کودک پیش دبستانی و 
 حدود 1۲۰ هزار نوآموز در ســنین پایین تر از این سازمان خدمت 
می گیرند لذا باید گفت در مجموع حدود یک میلیون کودک به صورت 

مستقیم و ساماندهی شده از این سازمان خدمات دریافت می کنند.
*  فوق برنامه در کودکستان ها نداریم

  وی در پاسخ به سوال دیگری درباره اجبار کردن برخی کودکستان ها 
برای ارائه خدماتی نظیر غذا، سرویس، جشن و... به کودک و دریافت 
شهریه آن از والدین خاطر نشــان کرد: فوق برنامه در کودکستان ها 
نداریم و همه خدمات باید در قالب بسته طراحی شده ارائه شود. در 
شیوه نامه ساماندهی مدیریت اجرایی کودکستان ها تا حد زیادی موارد 
مختلف مربوط به این امر شفاف شده است. درباره برخی موضوعات 
نیز به صورت توافقی تصمیم گرفته می شــود.برای مثال ســرویس 
کودکستان ها بر عهده کودکستان ها نیست و هزینه ای نباید دریافت شود 
اما در صورتی که والدین درخواست این امر را به کودکستان دهند و 
موسس این درخواست را بپذیرد، هزینه نیز از سمت والدین پرداخت 
می شــود. در واقع برخی خدمات اختیاری و نه اجباری اســت و به 

صورت توافق بین والدین و کودکستان انجام می شود.

مشاوره امروز علیه طلاق فردا  
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گــزارش اختصاصی // تنها حکومت و حامی رســمی مردم مظلوم 
فلسطین در جهان ، که از همان آغازین روزهای تاسیس، هیچگاه رژیم 
غاصب و کودک کُش صهیونیستی را به رسمیت نشناخت و ندای دفاع 
از قدس شریف را با صدای بلند فریاد زد، جمهوری اسلامی ایران است.

   آرمان انســانی نابودی ظلم با شــعار محوری مرگ بر اســرائیل که 
 ریشــه در دل و جان مردم ایران دارد بواسطه رهبران این نظام، حضرت
 امــام خمینی )ره( و امام خامنــه ای مدظله العالی به عنوان یک ارزش 
فطری جهان شمول همواره برای مبارزه با نظام سلطه حاکم بر جهان مورد 
توجه بوده است. هرچند این شعار هیچ گاه بر مذاق برخی صاحب نظران 
داخلی خوش نیامد، و آن را دشمنی با دنیا تلقی کردند، ولی روزگار آنقدر 
چرخید و چرخید تا روی دیگرش نمایان شــد، تا امروز که شعار مرگ 
 بر اســرائیل از پایگاه های بسیج محلات و نمازهای جمعه ایران به کف 
خیابــان های لندن و پاریس رســید و ثابت کرد مبارزه عملی با ظلم و 
 رسیدن به صلح از راهروهای سازمان های به اصطلاح حقوق بشری هرگز 
نمی گذرد. از همان زمانی که اسرائیل در »یوم النکبه ») 1۴ مه سال 19۴8( 
با دستان خبیث انگلستان و حمایت غرب رسما اعلام موجودیت کرد، تا 
 به امروز که طرح های گوناگونی برای حل و فصل موضوع فلسطین یا در 
حداقل ترین شــکل آن یعنی به رسمیت شــناختن این رژیم منحوس 
 در جهان صورت گرفته اســت، عده ای ســاده لوحانه به موضوع نگاه 
کرده اند و نتیجه آن چیزی جز فریب خوردگی حکام برخی کشورهای 
عــرب در مقابل مکر و حیله همیشــگی غربی ها نبــوده  و بعد آنکه 
ســرافکندگی هر چه بیشترمردم مظلوم فلسطین و دست درازی هر چه 
بیشتر رژیم صهیونیستی به این سرزمین مقدس را در پی داشته است. اکنون 
که بواسطه عملیات شجاعانه و حساب شده فرزندان فلسطین تحولات 
عظیمی در افکار عمومی  دنیا نسبت به ذات کودک کش رژیم صهیونیستی 
نمود پیدا کرده و از طرفی به علت ناتوانی اســرائیل در مدیریت حواشی 
جنگ و ضربات سخت وارد شده از سوی جبهه مقاومت، این شجره ملعونه 
هر روز جنایات سنگین تری را بر مردم غیر نظامی ولی شجاع  و مومن 
غزه وارد می کند تا بر همگان ثابت شود که اسرائیل همان غده سرطانی 
 اســت که امام خمینی )ره( آن را معرفی کرد. در متن زیر نمونه هایی از 
واکنش هایی بین المللی نسبت به حوادث غزه را مرور می کنیم هر چند 

که نمونه ای باشد از موج خروشان دفاع از این مردم مظلوم در جهان. 
   تعلیق از کار به خاطر لایک آزادی 

  رسانه های انگلیســی از تعلیق کاری 6 خبرنگار شبکه بی بی سی، به 
خاطر انتشار پست هایی در حمایت از فلسطین در شبکه های اجتماعی 
خبر داده اند. روزنامه فایننشــال تایمز مدعی است که این شبکه خبری 
قوانین بی طرفانه ای دارد که فعالیت های خبرنگاران این رسانه حکومتی 
را در شبکه های اجتماعی محدود می کند .پستهایی که توسط خبرنگاران 
سرویس عربی بی بی سی از جمله خبرنگاران این رسانه در مصر و لبنان 
توئیت و یا لایک شــده اند محتوایی در حمایت از فلسطین و یا انتقاد از 
مواضع رژیم صهیونیستی داشته اند. بی بی سی در بیانیه ای در این زمینه 
گفته ما فورا تحقیقاتی را در این زمینه انجام می دهیم. ما اتهامات مربوط 
به نقض دستورالعملهای تحریریه را با جدیت دنبال می کنیم و اگر نقض 
و تخلفی صورت گرفته باشد اقدام خواهیم کرد. فایننشال تایمز می گوید 
جرم یکی از این خبرنگاران این است که پستی را لایک کرده که در آن 
جنبش مبارزان فلسطینی را به عنوان مبارزان آزادی توصیف کرده است.  

   هالیوودی ها و مردم غزه  
  شماری از بازیگران درجه یک هالیوودی در نامه ای از رئیس جمهور 
آمریکا خواستار آتش بس اسرائیل و غزه شدند و گفتند شفقت باید غالب 

شود.55 هنرمند برجسته از صنعت سرگرمی در نامه ای سرگشاده به جو 
بایدن خواستار برقراری آتش بس در غزه و اسرائیل شدند. در این نامه 
آمده است: ما از دولت شما و همه رهبران جهان می خواهیم که به جان 
همه در ســرزمین مقدس احترام بگذارند و خواستار برقراری آتش بس 
بدون تأخیر و تســهیل آن و پایان بمباران غزه و آزادی امن گروگان ها 

باشند. 
*  فعالیت بسیج لندن و پاریس! 

   لندن 
   به تازگی نشــریه تایمز انگلیس در خبری با اســتناد به پلیس این 
کشور، مدعی شــده که اعتراضات گسترده روزهای اخیر در انگلستان 
در حمایت از ملت فلســطین که مثلا به طور خاص در لندن شــاهد 
راهپیمایــی بیش از 1۰۰ هزار نفر بوده ایم، تا حــدود زیادی کارِ ایران 
و عوامل و نیروهای وابســته به این کشور است و آنها قصد دارند جو 
و فضای حاکم بر انگلیس را به نفع خود آشــفته کرده و به هم بریزند.  
البته نشریه تایمز تأکید کرده که دســتگاه های ضدجاسوسی و امنیتی 
انگلیســتان به نحوی جدی در حــال کار روی این پرونده هســتند. 
 در این راســتا، اخیرا رهبر معظم انقلاب اســلامی در جریان دیدار با 
دانش آموزان و دانشجویان ضمن اشاره به این موضوع به کنایه فرمودند: 
»یک ابلهی پیدا می شود و می گوید اجتماع مردم در انگلیس کار ایران 

است. لابد بسیج لندن و بسیج پاریس این کار را کرده اند!« 
  پاریس 

  حامیان فلســطین از ملیت های مختلف در میدان جمهوری پاریس به 
خیابان  آمدند و جنایت های رژیم اســرائیل را در باریکه  غزه محکوم 
کردند.  بیش از ده ســازمان چپ فرانسه، ســازمان های حقوق بشر، 

شهروندان فرانسوی، عرب ها و آفریقایی ها در تظاهرات ضد صهیونیستی 
در پاریس شــرکت کردند. تظاهرکنندگان در میدان جمهوری پاریس، 
پایان جنایت های رژیم صهیونیستی را در غزه خواستار شدند. حامیان 
فلسطین همچنین پرچم ها و بنرهای فلسطینی را در دست داشتند و بر 
آزادی سرزمین فلسطین و پایان نسل کشی فلسطینیان ساکن غزه توسط 
صهیونیست ها تاکید کردند. تظاهرکنندگان، دولت فرانسه را شریک جرم 
در جنایت های رژیم صهیونیستی در غزه دانستند و تاکید کردند : دولت 
فرانســه متحد اسرائیل است، اما مردم فرانسه از ملت فلسطین حمایت 

می کنند. 
  فلسطین مسئله اول تمام دنیا 

پیش از این رهبر معظم انقلاب اســلامی گفته بودند: فلسطین مسئله   
اول جهان اسلام است.! ولی اتفاقات اخیر و حرکت های خود جوش 
مردمی در دنیا که برای حمایت از مردم مظلوم فلســطین در جریان 
است،  نشان می دهد موضوع فلسطین، نه تنها مسئله اول جهان اسلام 
محسوب می شود بلکه اکنون مسئله فلسطین به مسئله اول تمام آزادی 
خواهان دنیا تبدیل شده است . در این میان توده های مردم و آزادی 
خواهان جهان با شــعار آزادی فلسطین و نابودی اسرائیل به میدان 
مبارزه پا نهاده اند و آرمان نابودی این غده سرطانی هر روز رنگ و 
 بویی تازه به خود می گیرد تا ثابت شود انقلاب اسلامی ایران توانسته 
آرمــان های اصیل خود را به جهان صادر کند چرا که این آرمان ها 
دارای ابعاد انســانی و فطری اند و لذا اگر هم ده ها سال از طرح آن 
گذشته باشد بازهم تحقق آن حتمی خواهد بود و نابودی اسرائیل و 
بازگشت فلسطینیان از سراســر دنیا به سرزمین مادری شان چیزی 

است که در آینده نزدیک محقق خواهد شد.

چرا باید از فلسطین دفاع کرد!؟  

بررسی تحولات جهانی 
در حمایت از مردم مظلوم فلسطین 

// رئیــس پلیس راهنمایی  مصاحبه اختصاصی 
و رانندگی هرمــزگان از ثبت نام متقاضیان اخذ 
گواهینامه پایه یک حداکثــر تا یکماه آینده در 

بندرعباس خبرداد.
  یکی از مشکلاتی که مردم هرمزگان با آن روبه رو 
هستند نبود آموزشــگاه هایی برای آموزش و اخذ 
گواهینامه پایه یک اســت. متأســفانه متقاضیانی 
که می خواهند گواهینامه پایــه یک بگیرند باید به 
اســتان های همجوار مانند بوشــهر،فارس و کرمان 
مراجعه کننــد این امر باعث مشــکلاتی عدیده ای 
برای مردم شده اســت.با توجه به موقعیت خاص 
جغرافیایی، دارا بودن بنــادر بزرگ، وجود صنایع 
و  بنگاه هــای اقتصادی و ترانزیتی بودن محورهای 
تردد در هرمزگان اهمیت داشتن آموزشگاه رانندگی 
پایه یک در اســتان را دوچندان می کند.با توجه به  
گزارش ها و درخواست های مردمی مبنی بر پیگیری 
این مسئله از سوی مسئولان مربوطه روزنامه دریا 
بنا بر رســالت خود این موضوع را از رئیس پلیس 
راهنمایی و رانندگی هرمزگان پیگیری کرده است. 
ســرهنگ مجید صالح پور در گفت وگو باخبرنگار 
روزنامه دریا، اظهار کــرد: یکی از موضوعاتی که 
در چهارسال گذشته مجموعه راهنمایی و رانندگی 
استان به جد پیگیر آن بوده مسئله  اخذ مجوز برای 
آموزشگاه های رانندگی پایه یک در هرمزگان بوده 
است.وی در ادامه افزود: خوشبختانه با پیگیری های 
صورت گرفته مجوز چهار آموزشگاه گواهینامه پایه 
یک در هرمزگان از مرکز اخذ شــده اســت.رئیس 
پلیس راهنمایی و رانندگی هرمزگان، خاطر نشــان 

کرد: مجوز این چهار آموزشگاه در میناب، بندرلنگه 
و دو مورد هم در بندرعباس است.ســرهنگ صالح 
پور به تشــریح جزئیات هر یک از آموزشــگاه ها 
پرداخت و گفت: بنابر آخرین اقدامات انجام شــده 
بندرعباس  پرونده آموزشگاه ناصری در شهرستان 
کــه اطراف پایانه بار قــرار دارد بعد از جمع بندی 
پرونده در کمیســیون خدمات ترافیکی اســتان و 
مساعدت های سردار فرماندهی انتظامی هرمزگان 
به تهران اعلام شــده و اگر روند به خوبی پیش رود 

امیدواریم حداکثر تا یکماه آینده این آموزشــگاه از 
متقاضیان گواهینامه پایه یک در بندرعباس ثبت نام 

به عمل آورد.
    وی بیــان کرد: آموزشــگاه بندرلنگه در مرحله 
آماده سازی وسایل نقلیه و شرایط آموزشی است که 
در این زمینه کارهای اداری آن انجام گرفته و منتظر 
هستیم که آموزشگاه اسناد و مدارک زمین آموزشی، 
خودروها و تپه ها ارائه دهد تا در کمیسیون خدمات 
مطرح شود و پس از گرفتن آخرین مجوز از تهران 

شروع به کار کند.رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی 
هرمزگان در خصوص آموزشــگاه پایه یک میناب 
ابراز کرد: در این شهرستان علی رغم اینکه چندین 
بار فراخوان عمومی اعلام شده متأسفانه متقاضیانی 
که آمده بودند نتوانستند امکاناتی که مدنظر سازمان 
برابر آیین نامه هیئت وزیران بود را فراهم کنند و ما 
این آمادگی را داریم تا اگر کسی در این رابطه تمایل 
دارد به ما اعلام کند تا  بررسی های لازم انجام شود.
ســرهنگ  صالح پور در رابطه با آموزشگاه دیگری 
در بندرعباس به نام ســروش، عنوان کرد: تاکنون 
برای این آموزشــگاه کمیسیون خدمات گرفته شده 
و ســاختمان اداری و تپه جهت آموزش پیش بینی 
شده است؛ اما تا رسیدن جهت ثبت نام از متقاضیان 
کمــی فاصله داریم و امیدواریم تا پایان ســال این 
آموزشگاه راه اندازی شود.وی ابراز داشت: ظرفیت 
تعداد پذیرش از متقاضیان در آموزشگاه بستگی به 
کمیسیون خدمات و متقاضی دارد، از 1۰۰ تا 3۰۰ 

نفر متغیر خواهد بود.
    رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی هرمزگان با اشاره 
به اینکه قبلا مجوز دو آموزشگاه را داشتیم، افزود: 
یک مورد آن به دلایلی با آموزشگاه قطع رابطه شد 
و دیگری نواقص فنی و اداری داشت که در حال رفع 
 نواقص است و قسمتی هم مرتفع شده و زمان آن برای 

راه اندازی مجدد نزدیک است.
   سرهنگ صالح پور اظهار کرد: کسانی که قبلا در 
آموزشــگاه ترافیک ثبت نام و تشکیل پرونده کرده 
بودنــد تا پایان مراحل کارهایشــان در حال انجام 
اســت.وی در پایان، گفت: مجموعــه  راهنمایی و 
رانندگی استان همه تلاش خود را می کند تا خدمات 
این گواهینامه را در اســتان مهیا کند و به زودی از 

متقاضیان ثبت نام شود.

 رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی هرمزگان 
در گفت وگو با دریا  وعده داد 

ثبت  نام از متقاضیان
 گواهینامه پایه یک 

 ماه آینده

          یعقوب رستمی/دریا
yaghob.rostami      @gmail.com22

Taha           @ gmail.com
محمد زارعی/دریا
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پارک شهید دباغیان یکی از قدیمی ترین پارک های 
شــهر بندرعباس است. این پارک که به پارک شهر 
نیز معروف است، در گذشته محل گردش و تفریح 
بســیاری از خانواده های این شــهر بود. ســال ها 
قبل باغ وحشــی در این پارک وجود داشت که به 
دلیل آسیب رســاندن یکــی از حیوانات به کودک 
مراجعه کننــده، این باغ وحش تعطیــل و به مرور 
رسیدگی به پارک شهید دباغیان کمتر شد تا اینکه 
دیگر کمتر کســی به این پــارک مراجعه می کرد و 
پارک های ساحلی ساخته و رونق پیدا کردند. پس 
از مدتی قســمتی از پارک شهید دباغیان را به باغ 
گل هــا اختصاص دادند اما به دلیل عدم اســتقبال 
مناسب از سوی شهروندان، رسیدگی به این باغ نیز 
کمتر شد. بخشی از پارک شهر نیز کافه و رستوران 
شــده و به تازگی با راه اندازی باغ وحش مصنوعی 
ساوانا و ایجاد روشنایی بیشتر در این پارک، استقبال 
شهروندان از دباغیان بیشــتر شده به طوری که در 
روزهای پایانی هفته، شــاهد حضور جمع کثیری 
از مردم در پارک شــهر هستیم. کمبود فضای سبز 
مناسب در پایتخت اقتصادی کشور محسوس است 
و مردم این کلانشــهر، نیازمند داشــتن فضای سبز 
بیشتری در شهر هستند. بخش زیادی از درختانی 
که در ســال های گذشته کاشته شده بود، به درختان 
کنوکارپوس اختصاص داشــت که بعد از مدتی، به 
دلیل عوارضی که ایجاد می کرد، صدای شــهروندان 
را نیز درآورد. اکنون اما کاشت درختان بومی استان 
در شــهر بندرعباس در دست اقدام است اما کمبود 

فضای سبز در این شــهر کاملا محسوس است به 
همین دلیــل، شــهروندان از مکان هایی که فضای 
ســبز وجود داشته و مناسب باشد استقبال می کنند. 
پارک شهید دباغیان نیز پس از اینکه سال ها به آن 
بی توجهی می شد، اکنون به روال سابق بازگشته و با 
تغییر آب و هوا، شاهد حضور خانواده های زیادی 
در این پارک هستیم و امیدواریم که روند رسیدگی 
به این پارک متوقف نشود. اما نکته ای که در این بین 
وجود دارد، با استقبال خوبی که از سوی خانواده ها 
از این پارک به وجود آمده است، تعداد وسایل بازی 
موجود برای کودکان در پارک شهر کم است و این 
موضوع باعث دردســر برای خانواده ها شده است. 
بیشتر خانواده هایی که مراجعه می کنند دارای فرزند 
خردسال هســتند و این کودکان تمایل دارند که از 
وســایل بازی مانند تاب و سرسره استفاده نمایند 
اما به دلیل جمعیت زیــاد حاضر، برخی از بچه ها 
نمی توانند از این وسایل استفاده کنند یا مدت زمان 
زیادی را باید منتظر بمانند تا نوبت به اســتفاده آنها 
برســد. مسئولان شهری اکنون که به فکر رونق این 
پارک هستند، افزودن وسایل بازی را نیز در دستور 
کار خود قرار دهند تا این مشکل خانواده ها نیز کمی 
برطرف شود. از سوی دیگر، شهروندان انتظار دارند 
رســیدگی به پارک های موجود در شهر بندرعباس 
بیشتر شــود چرا که اســتفاده از این مکان ها، نیاز 
 خانواده و بــه نوعی باعث شــادی و امیدآفرینی

 مردم می شود. در حال حاضر ساخت پارک جدید 
در شهر بندرعباس مقدور نمی باشد اما رسیدگی و 
رونق دادن به پارک های موجود می تواند باعث شود 
که مردم بیشتری بتوانند از این فضاها استفاده نمایند.

یادداشت

پارک شهر، نیازمند وسایل بازی 
            امین زارعی/ دریا

Amin.zch2011 @                        gmail.com

آموزشــگاه  ایــن  بــرای  تاکنــون 
کمیســیون خدمات گرفته شــده و 
ساختمان اداری و تپه جهت آموزش 
پیــش بینــی شــده اســت؛ امــا تا 
رسیدن جهت ثبت نام از متقاضیان 
کمی فاصلــه داریــم و امیدواریم 
 تــا پایــان ســال ایــن آموزشــگاه 

راه اندازی شود

,,

یکی از موضوعاتی که سه و چهارسال  گذشته مجموعه راهنمایی و رانندگی استان
 به جد پیگیر آن بوده مسئله  اخذ مجوز برای آموزشگاه های رانندگی پایه یک در هرمزگان بوده است

یادداشت

 مسکن در کنار خوراک و پوشاک جزو سه نیاز اصلی بشر 
برای زیستن است و در طول تاریخ هم چنین بوده و انسان 

بدون مسکن هیچ گاه نتوانسته درست زندگی کند.
 امروز به واســطه برنامه  های فرهنگی در حوزه مسکن و 
همچنین برنامه های اقتصادی و احتکار زمین تأمین مسکن 
برای زوج های جوان و حتی ســایر اقشار در این کشور و 
به خصوص اســتان هرمزگان و به ویژه در شهر بندرعباس 
بسیار دشوار و گاهی دور از دسترس شده است.دولت با توجه 
به ناتوان شــدن مردم در طول سالیان گذشته به علت تورم 
و همچنین سیاست های غلط در حوزه مسکن طرح نهضت 
ملی مسکن را در سطح کشور به مرحله اجرا در آورد که در 
برخی مناطق پیشرفت خوبی داشته است و توانسته تا حدی 
از مشکلات و فشار روانی به مردم در آن مناطق، حداقل از 
نظر روانی بکاهد؛ اما در بندرعباس شرایط هر روز بدتر از 
روز گذشــته می شود و مردمی که اکنون از نظر توان مالی به 
شدت در رنج و مضیقه اند باید هزینه های بیشتری بابت مسکن 
و اجاره بهای آن پرداخت کنند.مثلًا فردی با در آمد ماهانه 1۰ 
میلیون تومان در یکی از محلات این شهر همه در آمد خود را 
بایستی بابت اجاره بها بپردازد و ۴۰۰ میلیون هم باید داشته 
باشد تا به عنوان ودیعه در اختیار صاحب خانه قرار دهد، این 
شرایط موجب شده بسیاری از مردم ثبت نام کننده در این شهر 
در طرح نهضت ملی مسکن بر سر دوراهی معیشت و مسکن 
قرار گیرند که البته معیشــت و خوراک واجب تر از مسکن 
است. شاید بتوان بدون مسکن زندگی بی کیفیتی داشت اما 
بدون تهیه خوراک و پوشاک امکان زیست به صفر می رسد و 
در تقسیم بندی نیازهای اولیه بشری نیز خوراک و پوشاک قبل 
از مسکن قرار گرفته اند و از طرفی هم بدون مسکن نمی توان 
خوراک و پوشاک مناسبی داشت و رابطه ۲ طرفه ای بین این 
سه نیاز برقرار اســت.در این شرایط براساس خبرهایی که 
پیرامون این طرح در هرمزگان و شهر بندرعباس منتشر شده 
تاکنون 13۰ هزار نفر در طرح ملی مسکن در هرمزگان ثبت 
نام کرده اند که 8۰ هزار نفر واجد شرایط بوده اند و زمین برای 
همه این افراد تخصیص یافته  است اما تنها 15 هزار و 8۰۰ 
نفر از آنان واریزی وجه داشته اند،  این خود گویای وضعیت 
اقتصادی مردم در این استان است که حتی قادر به پرداخت 
این حداقلی ترین مبلغ خواسته شده در مرحله پیش ساخت 
برای نهضت ملی مسکن هم نیستند.با این اوصاف با پیشرفت 
طرح نهضت ملی مســکن و در مراحل بعدی هم این مردم 
باید مبالــغ چند 1۰ و چند 1۰۰ میلیونی بپردازند تا فاصله 
بین مبلغ نهایی روش ســاخت در نظر گرفته شده و وام این 
طرح توسط این افراد جبران شود.به عبارتی روش ساخت 
آپارتمانی در این شهر برای این مردم که توان پرداخت حداقل 
مبلغ ۴۰ میلیون تومانی را ندارند فشــار مضاعفی است که 
توسط تصمیم گیران بر آن ها وارد می شود، چرا که براساس 
نظر کارشناســان حوزه ساخت و ســاز مسکن آپارتمانی 
دارای هزینه های بسیار بیشتری از خانه های ویلایی است 
که پرداخت این هزینه ها از توان این افراد خارج اســت و 

باز هم به گفته همین کارشناسان اگر مردم توان پرداخت این 
هزینه ها را داشــتند نیازی به ثبت نام  در طرح نهضت ملی 
مسکن نداشتند و خودشان اقدام به خرید خانه می کردند.این 
را هم به آسانی می توان در نظر گرفت که آپارتمان هزینه های 
بســیاری نســبت به خانه های ویلایی دارد که به صورت 
سرانگشتی می توان به هزینه های آسانسور، موتور آب برای 
پمپاژ به طبقات بالایی، راه پله و غیره اشــاره کرد که این 
هزینه ها در خانه های ویلایی وجود ندارد و همین در کاهش 
هزینه ها و فشار بر روی دوش مردم اثر بسیاری دارد.به نظر 
می رسد مسئولان این استان و به خصوص فردی که در ذهن 
خود و با نظر خود خواستار و خواهان خانه های آپارتمانی 
برای مردمی اســت که اولاً توان پرداخت هزینه های آن را 
 ندارند و دوماً این سبک سکونت با فرهنگ، منش، اخلاق، 
 رفتار و زندگی شــان بیگانه اســت، بیش از آنکه دغدغه 
مسکن دار شــدن مردم باشد،  مسائلی اســت که تنها در 
ذهن خــود دارد.البته می توان با توجــه به قیمت زمین در 
این شــهر حدس هایی در ذهن زد که نزدنش برای انسان 
بهتر اســت، گذشته از این مســاله و بنا به اذعان استاندار 
هرمزگان خانه هــای ویلایی ســریع تر از آپارتمان آماده 
استفاده و سکونت می شــود اما در برنامه شان این نیست و 
مردم بندرعباس همچنان باید گرفتار گفتار درمانی باشــند 
که دیگر پاســخگوی کســی که خانواده اش به خاطر این 
تصمیم و تصمیم های دیگری که طرح نهضت ملی مسکن 
در این شــهر را با این میزان کُندی و تعویق روبرو کرده، در 
 مرحله متلاشــی شدن بوده و یا متلاشی شده است نخواهد 
 بود.شــنیده های جالبــی در خصوص تأثیر مســکن در 
متلاشــی شــدن بنیان خانواده ها در این شــهر به گوش 
 نمی رسد و شاید دیگر نتوان برای آن ها کاری کرد اما کاش 
 ســاخت خانه هایی که ســریع تر آماده استفاده و سکونت 
ثبت نام کنندگان در طرح نهضت ملی مسکن شود در دستور 
کار بود تا دیگر نشنویم خانواده ای بابت اجاره بهای سنگین، 
قیمت های سرسام آور خانه، نبودنظارت های مؤثر و اصولی، 
رها شدگی بازار مســکن و بی عملی در این حوزه فرجام 
تلخی یافته است.کاش زمین های شرق بندرعباس را برای 
احداث طرح نهضت ملی مسکن بکار می گرفتند تا سریع تر 
این خانه ها آماده شــود و مردم اینگونه در فشار و تنگنای 
زندگی و جدایی یا اجاره نشینی و آوارگی قرار نداشته باشند، 
مباحث دیگری که مسکن های چند طبقه می تواند در زمینه 
آســیب های اجتماعی داشته باشــد هم جای خود دارد و 
هزینه های بسیاری که آیندگان باید بابت آن بپردازند، گاهی 
انسان نمی داند مسئولان را به کدام آیه و کدام مقدسات قسم 
دهد که خانه هایی بسازند که سریع تر آماده شود تا از بروز 
مشــکل برای خانواده ها جلوگیری شود، تا دیگر کسی در 
فشار اجاره بهای خانه در این شهر ناگزیر از فراق و جدایی 
نباشد، تا رغبتی در بین جوانان برای ازدواج و فرزند آوری 
ایجاد شود.گفتم که: الف، گفت: دگر؟ گفتم: هیچ …. در خانه 

اگر کس است، یک حرف بس است.

هزینه  های مسکن کمر مردم را خم کرده است


